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Slovo starosty

Vážení občané Mutěnic, 
s  n a d c h á z e j í c í m  p o d z i m e m 

a ochladnutím teplot se ohlížíme zpět 
na události prázdnin a jejich teplých 
dnů. 

L é to  pr o  ná s  b y lo  ve  znamení 
intenzivní práce a dokončení dvou 
nejvýznamnějších investičních akcí 
tohoto roku. Suchý poldr pod oborou 
jsme si vyzkoušeli na vlastní kůži hned 
dvakrát a musím říct, že zafungoval 
skvěle. Rozší ření skládky by mělo 
v těchto dnech dostat kolaudační 
souhlas a občané tak budou mít zase 
na chvíli klid, co se týče vývozu odpadů. 
Během našeho prvního roku působení 
jsme dokončili  několik důležit ých 
projektů, které byly zahájeny v době 
předchozího vedení obce. Tímto chceme 

zdůraznit naši kontinuitu a závazek vůči 
rozvoji Mutěnic. Zároveň jsme však již 
rozjeli svoje vlastní projekty, které se 
zaměřují na zlepšení infrastruktury, 
kultury, životního prostředí a obecně 
života v  obci  – t ímto bych chtěl 
poděkovat nově vzniklé akční skupině 
z ř ad občanů, k teř í  mají  chuť se 
zapojovat do dění v obci. 

 S blížícím se podzimem začínáme 
intenzivně pracovat na plánování 
rozpočtu pro příští rok. Chceme zajistit, 
aby byly finanční prostředky spravovány 
co nejefektivněji a smysluplně. V této 
souvislosti vítáme vaše nápady a náměty 
ohledně prioritních projektů, které by 
měly být financovány z rozpočtu obce. 

Ing. Jiří Zálešák
starosta obce



2         Podzimní zpravodaj

Zprávy z radnice

Letošní léto nám př ineslo několik 
teplotních rekordů, ale také nám párkrát 
vydatně zapršelo, tak si myslím, že 
po zemědělské stránce můžeme být 
spokojeni. Proti sluníčku se dokáže 
ochránit každý sám, ale proti velké vodě 
už to tak úplně nejde. Proto jsem rád, 
že se bez problémů podařilo zrealizovat 
stavbu dvou záchytných poldrů pod 
Oborou. Nutnost řešení a vybudování 
protipovodňových opatření v této lokalitě 
zahájila obec už v roce 2010, kdy začala 
řešit pozemky na jejich vybudování a díky 
ukončeným komplexním pozemkovým 
úpravám, které v yřešily majetkové 
poměry v prostoru stavby, a dotaci od 
státu se podařilo zabezpečit obec od 
přívalových vod z rozsáhlé lokality nad 
Oborou. 

Dokončená je také stavba chodníku 
a části vozovky na ulici Farní s tím, že 
rada obce teď schválila cenovou nabídku 
na vypracování projektu, který bude řešit 
druhou část této ulice, a také celou ulici 
U Kostela až po napojení na ulici Veselá. 
Řešit se bude jak vozovka tak i chodníky. 

Dokončeno je taktéž Rozšíření skládky 
Hraničky. Tady bych rád vyzvednul 
práci Ing. Koliby, který na této stavbě 
zabezpečoval stavební dozor. Díky němu 
se nám dařilo řešit vzniklé nesrovnalosti 
v projektové dokumentaci se skutečností 
tak, že to v konečném důsledku navýšilo 
rozpočet stavby pouze nepatrně a to 
jenom díky tomu, že se zvětšila kapacita 
úložného prostoru.

V plném proudu je rekonstrukce 
vozovky od benzinky směrem na Větřák 
s ukončením na kř ižovatce s ulicí 
Školní. Ve spojitosti s ulicí Školní taktéž 
rada schválila vypracování projektové 
dokumentace na rekonstrukci celé 
vozovky nad školou. Věřím, že plánované 
kluziště bude zrealizované a v budoucnu 
bude hojně navštěvované, tak bude 
dobré, když i příjezd k němu bude po 
kvalitní vozovce.

Na radnici proběhlo první pracovní 
jednání ohledně opravy a rekonstrukce 
pr ůtahu obcí  Mutěnice.  P rojek t y 
připravené k realizaci jsou od Hovoran 
po Mutěnice a od Mutěnic do Hodonína. 
Průtah obcí se začal řešit až nyní, 
a to hlavně díky iniciativě ing. Froňka 
z dopravního inspektorátu v Hodoníně.  

Vinaři – ať se daří v nejdůležitější fázi 
vinařského roku s drobnou prosbou - děla 
na noc vypínejte, zbytečně budíte špačky 
a štvete obyvatele. Vám ostatním přeji 
příjemný podzim.

Petr Bíza
místostarosta obce

Místostarosta
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Usnesení zasedání č. IV. ZO Mutěnice
konané dne 14. 6. 2023 

ZO Mutěnice bere na vědomí

IV./2023Z/2 kontrolu úkolů z minulého 
zasedání ZO

IV./2023Z/3 zápis z jednání finančního 
výboru ze dne 27.4.2023 a 18.5.2023

IV./2023Z/4 zápis ze zasedání kontrolního 
výboru ze dne 17.5.2023

IV./2023Z/16 rozpočtové opatření 
č. 2 schválené Radou obce Mutěnice 
dne 17.4.2023 pod č.j. 12/2023R/1643

I V . / 2 0 2 3 Z / 2 0  Z p r á v u  o  v ý s l e d k u 
přezkoumání hospodaření obce 
Mutěnice za rok 2022

IV./2023Z/21 návrh závěrečného účtu DSO 
VITIS za rok 2022

IV./2023Z/22 návrh závěrečného účtu DSO 
Mutěnka za rok 2022

ZO Mutěnice schvaluje

IV./2023Z/1 program IV. zasedání ZO, 
návrhovou komisi, ověřovatele zápisu 
a zapisovatele

IV./2023Z/6 MPZ obce č. 8/2023 - 
prodej pozemků p.č. 31/2 a p.č. 
1079/2 v k.ú. Mutěnice- prodej pro 
EG.D pod trafostanicí Okružní, za 
celkovou cenu dle znalec. posudku ve 
výši 100 760,-Kč + DPH, včetně znění 
Kupní smlouvy

IV./2023Z/7 MPZ obce č. 9/2023 - prodej 
pozemku p.č. 1464/1 v k.ú. Mutěnice za 
cenu dle znaleckého posudku ve výši 
61 040,-Kč

IV./2023Z/8 MPZ obce č. 10/2023 - prodej 
p.č. 1947/89 v k.ú. Mutěnice za cenu 
dle znaleckého posudku ve výši 800,-Kč

IV./2023Z/9 MPZ obce č. 11/2023 - 
prodej pozemku p.č. 503/67 a p.č. 
503/68 v k.ú. Mutěnice za cenu dle 
znaleckého posudku: p.č. 503/67 ve 
výši 12 940,- Kč a p.č. 503/68 ve výši 
12 940,-Kč

IV./2023Z/10 MPZ obce č. 12/2023 - 
prodej pozemku p.č. 503/66 a p.č. 
503/69 v k.ú. Mutěnice za cenu dle 
znaleckého posudku: p.č. 503/66 za 
28 710,-Kč a p.č. 503/69 za 14 560,-Kč

IV./2023Z/11 MPZ obce č. 13/2023 - 
směnu pozemku p.č. 10433 (LV Petr 
Bíza) za pozemek p.č 10831 (LV Obec 
Mutěnice), vše v k.ú. Mutěnice a doplatek 
Obci Mutěnice ve výši 133 870,-Kč.

IV./2023Z/12 MPZ obce č. 14/2023 - 
Smlouvu č. 25925/SŽ-GŘ-O31 mezi 
Obcí Mutěnice a Správou železnic, 
s .o . ,  D lážděná 1003/7,  Praha, 
o bezúplatném převodu vlastnického 
práva k pozemkům p.č. 6519/7, p.č. 
1134/10, p.č. 6611/1 a o sjednání jiných 
věcných práv

IV./2023Z/17 rozpočtové opatření č. 3, 
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a to navýšení příjmů o 5 174 500,-Kč 
a ponížení výdajů o 29 000,- Kč. Po 
provedení rozpočtového opatření budou 
činit příjmy rozpočtu obce 96 721 500,- Kč 
a výdaje 148 798 300,- Kč.

IV./2023Z/18 závěrečný účet obce Mutěnice 
za rok 2022 s vyjádřením souhlasu 
s celoročním hospodařením, a to bez 
výhrad

IV./2023Z/19 účetní závěrku obce Mutěnice 
k 31.12.2022 s výsledkem hospodaření 
z běžné činnosti 16 744 401,28 Kč 
a z hospodářské činnosti 1 472 905,02 Kč. 
Hospodářský výsledek bude převeden 
na účet 432 – Výsledek hospodaření 
předchozích účetních období.

IV./2023Z/23 Výroční zprávu Základní 
školy a Mateřské školy Mutěnice, okres 
Hodonín za rok 2022

IV./2023Z/24 nabídku firmy JESTECH dle 
předložené nabídky v celkové částce 
4 844 356,-Kč vč. DPH na realizaci akce 
mobilní kluziště v Mutěnicích

ZO Mutěnice revokuje

IV./2023Z/5 usnesení V./2015/B2 - prodej 
pozemků p.č. 31/2 a 1079/2 z důvodu 
změny názvu žadatele

ZO Mutěnice souhlasí

IV./2023Z/14 s předloženým návrhem Změny 
č. 2 Územního plánu Mutěnice a s výsledky 
jeho projednání, tak jak je uvedeno 
v odůvodnění Změny č. 2 Územního plánu 
Mutěnice předloženého pořizovatelem 
v souladu s § 55b odst. 7 ve spojení s § 
54 odst. 1 stavebního zákona.

ZO Mutěnice vydává

IV./2023Z/15 v souladu s § 6 odst. 5 písm. 
c) za použití § 43 odst. 4, § 55a a § 55b 
stavebního zákona, § 13 a přílohy č. 
7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně 
analytických podkladech, územně 
plánovací dokumentaci a způsobu 
evidence územně plánovací činnosti, 
ve  znění  pozdějš ích předpisů, 
§ 171 a následujících zákona č. 
500/2004 Sb., správní řád, ve znění 
pozdějších předpisů,  Změnu č. 
2 Územního plánu Mutěnice formou 
opatření obecné povahy. Územní plán 
Mutěnice změněný Změnou č. 2 bude 
po nabytí účinnosti opatření obecné 
povahy závazný pro pořízení a vydání 
regulačního plánu zastupitelstvem obce 
a pro rozhodování v území, zejména pro 
vydávání územních rozhodnutí.

ZO Mutěnice ověřuje

IV./2023Z/13 ve smyslu § 54 odst. 2 ve spojení 
s § 55b odst. 7 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu 
(stavební zákon), ve znění pozdějších 
předpisů (dále jen „stavební zákon), 
soulad Změny č. 2 Územního plánu 
Mutěnice s 1. Politikou územního 
rozvoje České republiky, 2. Zásadami 
územního rozvoje Jihomoravského 
kraje,3. stanovisky dotčených orgánů, 
4. stanoviskem krajského úřadu, dle 
odůvodnění Změny č. 2 Územního plánu 
Mutěnice předloženého pořizovatelem 
v souladu s § 55b odst. 7 ve spojení s § 
54 odst. 1 stavebního zákona a potvrzuje, 
že neshledalo žádný rozpor.
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Usnesení zasedání č. V. ZO Mutěnice
konané dne 5. 9. 2023 

ZO Mutěnice bere na vědomí

V./2023Z/2 kontrolu úkolů z minulého 
zasedání ZO

V./2023Z/3 zápis č. 4/2023 ze zasedání 
finančního výboru ze dne 28.8.2023.

V./2023Z/9 Rozpočtové opatření č. 4 
-  s c h v á l e n o  r a d o u  o b c e  č .  j . 
21/2023R/1748 dne 7.8.2023

ZO Mutěnice schvaluje

V./2023Z/1 program V. zasedání ZO 
Mutěnice, návrhovou komisi, ověřovatele 
zápisu a zapisovatele

V./2023Z/4 nabytí nemovitého majetku 
formou veřejné dražby - id. 1/30 p.č. 
14046, id. 1/12 p.č. 8435 a p.č. 8051, 
id. 1/30 p.č. 6624/14 a p.č. 7773, id. 
1/30 p.č. 6624/47 vše v k.ú. Mutěnice

V./2023Z/5 nabytí nemovitého majetku 
f o r m o u  v e ř e j n é  d r a ž b y  -  p . č . 
6624/112 v k.ú. Mutěnice

V./2023Z/6 Dodatek č. 1 ke Smlouvě 
o bezúplatném převodu vlastnického 
p r á v a  k  n e m o v i t é  v ě c i  č . 
UZSVM/4604/2023-BHOM

V./2023Z/7 MPZ obce č. 17/2023 - prodej 
pozemku p.č. 10147/2 v k.ú. Mutěnice 
za cenu dle znaleckého posudku ve výši 
8990,-Kč a úhradu znaleckého posudku

V./2023Z/8 Program rozvoje obce Mutěnice 
na roky 2023-2029

V./2023Z/10 Rozpočtové opatření č. 5/2023 
- zvýšení příjmů o 2 741 400,- Kč, 
výdajů o 10 243 200,- Kč a financování 
o 7 501 800,-Kč.

V./2023Z/11 použití zákona č. 182/2023 Sb., 
o mimořádném odpuštění a zániku 
některých daňových dluhů (tzv. milostivé 
léto) na místní poplatky, které spravuje 
obecní úřad Mutěnice.

V./2023Z/12 úhradu příspěvku na penzijní 
připojištění pro uvolněné členy 
zastupitelstva obce z rozpočtu obce

V./2023Z/13 Dohodu o provedení práce s pí 
Janou Bravencovou (člen ZO) na zajištění 
kapely na Mutěnické vinařské dny ve 
výši 6000,-Kč
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Výsledky Participativního rozpočtu

Vážení občané Mutěnic,
s radostí vám oznamujeme výsledky 

první výzvy participativního rozpočtu naší 
obce. Tato nová iniciativa přinesla mnoho 
zajímavých nápadů a projektů, které byly 
navrženy a následně podpořeny vašimi 
hlasy. Díky vaší účasti budeme moci zlepšit 
naši obec a zajistit, že se stane ještě lepším 
místem k životu. 

Výsledky výběru projektů:
Počet hlasů byl sečten a projekty byly 

vybrány podle počtu získaných hlasů 
a dostupných f inančních prostředků. 
Následující projekty byly vybrány pro 

f inancování v rámci par ticipativního 
rozpočtu obce Mutěnice pro rok 2023:

1. Výstavba dětského hřiště u školy: 
Tento projekt získal nejvíce hlasů a bude 
sloužit hlavně našim nejmladším občanům. 
2. Koutek pohody ve Výhonu: 
Bude složit jako rekreační a odpočinková 
zóna po cestě ve Výhonu.
3. Oprava autobusové zastávky 
„Mutěnice škola“: 
Vybudujeme novou krytou autobusovou 
zastávku, která bude k dispozici široké 
veřejnosti. 
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Projekty, které byly letos podány, ale 
nevešly se do daného objemu peněz, 
se bude zabývat ráda obce a zváží, zda 
některý z projektů nezařadí přímo do 
rozpočtu obce pro rok 2024.

Co nás čeká dál:
Nyní přecházíme do fáze realizace 

vybraných projektů. Budeme spolupracovat 
s týmy a odborníky, abychom zajistili, 
že projekty budou úspěšně dokončeny 
a př inesou co největší prospěch naší 
komunitě. 

Zároveň bychom rádi poděkovali všem 
občanům, kteří se zapojili do této první 
výzvy participativního rozpočtu. Vaše 
angažovanost a podpora jsou pro nás 
nepostradatelné a společně dokážeme 
udělat naši obec Mutěnice ještě lepší.

Další výzva bude otevřena na začátku 
roku 2024, a tak máte stále možnost přinést 
své nápady a projekty do dalších ročníků. 
Těšíme se na další spolupráci s vámi.

Pavla Froňková
zastupitelka obce Mutěnice

Kluziště v Mutěnicích 

Letní období je u konce a začíná příprava 
na nadcházející zimu. Mezi dříve schválené 
projekty patří také venkovní kluziště. 
To by mělo zahájit svůj testovací provoz 
v letošním roce. Již dříve jsem informoval, že 
bylo navštíveno několik fungujících kluzišť 
v okolních obcích a městech.

Bohužel to není pouze o postavení 
mantinelů a zapnutí chladícího agregátu. 
Je nutné připravit přívod vody, odpadu 
a elektrické přípojky. Elektřina je jedním 
z nejdůležitějších kritérií kluziště. Společnost 
EG.D začátkem roku 2022 zahájila stavební 
řízení na vybudování nové trafostanice, 
která má nahradit stávající trafo naproti 
zahrádky mateřské školky. Tento záměr 
nedělá jenom kvůli kluzišti, ale hlavně pro 
posílení celé lokality. Z tohoto nového trafa 
bude připojena také základní škola, kluziště 
a připravena rezerva pro možnost dalšího 
rozšíření elektrické soustavy. Mělo by se 
jednat o nejsilnější trafo, které se vyrábí. 
Situace se stavebními úřady v naší republice 
není zrovna ideální, proto jsem v březnu 
letošního roku osobně navštívil zástupce 
společnosti EG.D v Hodoníně s dotazem 

na termín zapojení trafostanice. Bylo mně 
sděleno, že od listopadu roku 2022 čekají na 
stavební povolení. Po urgenci na stavebním 
úřadě bylo zjištěno, že tato žádost nebyla 
zatím řešena. Bylo přislíbeno, že v této věci 
budou intenzivně pracovat. Po pravidelných 
dotazech došlo k nabytí právní moci na 
stavební povolení trafostanice v polovině 
letošního srpna. Pokud bychom se na tyto 
informace nedotazovali, ještě dnes by 
stavební povolení bohužel nebylo.

Společnost EG.D má na výrobu trafostanice 
téměř 3 měsíce a měsíc na výběr dodavatele. 
Z těchto důvodů se odhaduje připojení 
nové trafostanice nejdříve koncem roku. 
Každý investor ví, jak zdlouhavý je proces 
stavebního povolení díky byrokracii v našem 
státě. 

V průběhu podzimu se připraví veškerá 
infrastruktura, zázemí kluziště a rozvod 
elektrické soustavy, která se po spuštění 
trafostanice napojí. Sociální zařízení 
a zázemí pro personál bude pro letošní 
sezónu řešeno pronájmem mobilních 
zařízení, protože v původní projektu je 
plánovaný dřevodomek rozměru 7x2,5 m 
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s jedním wc pro ženy a jedním wc pro muže 
a zázemím pro správce a personál za 
907 500 Kč a altánek na přezutí bruslí 
o rozměru 2,6 x 6 m za cenu 255 000 Kč. 
Věřím, že bude možné na další sezónu 
vybudovat toto zázemí za levnější peníze, 

protože tabulkové ceny projektů jsou zdaleka 
vyšší. Proto prosíme o trpělivost. O dalším 
postupu bude pravidelně informováno.

Marek Ištvánek
radní obce

Léto na Slovácku v senátu 

Slovácko, to je můj rodný region a srdeční 
záležitost. A nezapomínám na něj ani 
v Praze.  Jsem ráda, že v Senátu si mohli 
lidé prohlédnout výstavu Léto na Slovácku.  
Přivezli jsme tam to nejkrásnější z našeho 
Slovácka, naše tradice a živý folklor. 
Reportážní fotografie zde vystavili Jan 
Prokeš z Mutěnic, Jiří Kosík z Mikulčic, 
Miroslav Novotný ze Svatobořic- Mistřína 
a Jaroslav Skočík z Dolních Bojanovic. Tímto 
jim děkuji, že naše hody a jiné slavnosti 

takto krásně zachycují a uchovávají pro 
další generace.

Výstavu jsme doplnili krásnými dívčími 
krojovými součástmi z Dolních Bojanovic, 
Tvarožné Lhoty, Rohatce a Svatobořic-
Mistřína.  

Výstavu je možné shlédnout v září 
a v říjnu v Regionálním centru v Hodoníně 
na Masarykově náměstí. 

Senátorka Eva Rajchmanová 



Podzimní zpravodaj       9

Zprávy z Letopisecké komise 

Hned v úvodu bych si rád všechny 
dovolil pozvat na naši plánovanou říjnovou 
výstavu na téma školství.

Každým rokem se u nás slaví nějaká 
zajímavá výročí a ne jinak je tomu i letos. 
Rok 2023 je rokem končícím trojkou, 
číslem doslova nabitým kulatými i půl 
kulatými výročími se školní tématikou. Jen 
se podívejme do stránek obecních kronik 
a matrik a povšimněme si těchto dat:

Roku 1698, tedy před 325 lety, byla 
otevřena v budově staré kaplanky první 
pobělohorská škola. 205 let na to byla 
v letech 1802-3 otevřena škola dvoutřídní, 
v domě kde dnes sídlí restaurace Retro. 
Netrvalo dlouho a byla v srdci našich 
Mutěnic vystavěna v pseudorenaissančním 
slohu škola nová, výstavní a monumentální. 
Stalo se tak za starostování Cyrila Ištvánka 
na popud pana učitele, rektora Methoděje 
Ludwiga léta páně 1873.

V té době šlo o veliký čin, který povýšil 
naši obec z ospalého a zapadlého venkova 
do statusu rozvíjejícího se městečka. 
Zajímavé je to, že v té době v naší obci 
nebylo ani jedné patrové stavby vyjma 
obecního hostince a kostela - a hle, náhle 
se uprostřed obce zaleskne obrovská 
škola, pomník vzdělanosti. Stará škola nám 
odchovala mnoho generací a vyučovalo 
v ní nemálo pro obec významných kantorů, 
v jejichž životě se nám také objevuje 
několik výročí.

Měl bych-li zmínit jen dva  kantory, pak 
uvedu pana učitele Josefa Diviše, od jehož 
smrti uběhlo letos 40 let, a pana řídícího 
učitele Rudolfa Drcmana, který zemřel 
před 85 lety.  

Myslíme, že takováto výročí nemohou 
být ponechána ladem, a že by měla práce 
a snaha našich kantorů být připomínána 

a doceněna. Věříme, že by tato výstava 
měla být co nejpestřejší, a proto si dovoluji 
jménem naší Letopisecké komise vás 
všechny vyzvat a požádat o zapůjčení 
materiálů se školní tématikou -  ať už 
jde o vaše stará vysvědčení, fotografie 
nebo žákovské knížky,až  po věci, které 
se mohou na první pohled zdát zcela 
obyčejné, jako například sešity či školní 
pomůcky. 

Jakožto Letopisecká komise máme 
za úkol schraňovat historické materiály 
všeobecně, aby nám zůstaly pro další 
pokolení. 

Najdete-li doma jakékoliv archiválie, 
ať už k zapůjčení k této výstavě či 
všeobecně, neváhejte kontaktovat naši 
předsedkyni paní Blanku Přidalovou na 
tel. +420 605 103 644.

Máte-li rádi dějiny, můžete sledovat 
naši činnost i různé střípky z historie obce 
na facebookové stránce Historie obce 
Mutěnice. Moc všem děkujeme!

Za letopiseckou komisi
Jan Holešinský
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Farní úřad

Milí občané, dovolte mi, abych se vám 
představil. Jmenuji se Jiří Jeniš a jsem 
vaším novým farářem. Narodil jsem se 
v roce 1978 a svoje dětství jsem prožil 
v Újezdě u Brna. Jsem nejstarší ze sedmi 
dětí, pět je nás narozených v rodině a dva 
jsme přijali do pěstounské péče. Nejprve 
jsem se stal architektem a potom jsem 
šel studovat teologii. Tři roky jsem měl 
možnost studovat v Římě na papežské 
Lateránské univerzitě. Po vysvěcení jsem 
sloužil v Pohořelicích, Hodoníně, Telči 
a nakonec 10 let na diecézním centru života 
mládeže v Osové Bítýšce.

Těžká je pro mě otázka na koníčky, 
protože mě baví jezdit na kole, cestovat 
hlavně do Itálie, miluji hory, fotím, kreativní 
tvoření a nevím co dalšího, ale poslední 
roky na to prostě není nějak čas. Takže 

když to jde, jsem mezi lidmi a občas s nimi 
podniknu něco z toho, co bych nazval 
koníčkem. 

Do Mutěnic mě poslal brněnský biskup, 
abych tu mohl s vámi prožít pár let 
společného života. Od první chvíle jsem si 
to zde zamiloval a jsem tu moc rád. Líbí se mi 
vaše otevřenost a nabídka spolupracovat 
na čemkoliv. S pomocí mnoha ochotných 
lidí se postupně na faře zabydluju a už 
mám například nainstalovaný kávovar. 
Chtěl bych být farářem nejen těch, co chodí 
do kostela, ale všech, kdo se nebude bát 
prohodit nějaké to slovo, takže už teď se 
těším, jak bude příležitost překročit práh 
fary a sestoupit mezi lidi dolů, do dědiny. 

Jiří Jeniš
farář

KNIHOVNA

Křest knihy Čas madon
V středu 21.6. proběhlo setkání se 

spisovatelkou a obyvatelkou Mutěnic 
Naďou Horákovou. V květnu vyšla její  nová 
kniha s názvem Čas madon, kterou jsme 
společně s panem Dušanem Horákem, 
manželem Nadi, na této akci  pokřtili. 
Paní spisovatelka mluvila především 
o svém psaní a bavila nás historkami 
z besed a natáčení filmů dle jejího scénáře. 
Na tomto setkání panovala uvolněná 
a přátelská atmosféra vzhledem k tomu, 
že autorka  je osoba v Mutěnicích populární 
a známá. Ani příchod obrovské bouře nás 
neodradil a nezahnal domů a většina 

návštěvníků zůstala až do konce. Některé 
z nás  odvážel kvůli nepříznivému počasí  
pan Horák domů autem, čehož si velmi 
vážím.

Akce se zúčastnilo 35 lidí a myslím, že 
se všichni i přes děsivé hřmění v jejím 
průběhu,  výborně bavili.

Neználkovy příhody a druháci
V pondělí 12. 6. jsme s mojí zástupkyní 

paní Kuběnovou v knihovně přivítaly 
děti z 2.A. Po prohlídce knihovny a jejich 
oddělení jsme všichni prolezli kouzelným 
kruhem a ocitli jsme se v pohádkové 
zemi Kvítečkov. Tady nás čekali malenky 
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a malíčkové  jménem Neználek, Všeználek, 
Strunka, Šroubek a Vroubek a ostatní 
obyvatelé Kvítečkova.

Přečetli jsme si příběh o tom, jak chtěl 
Neználek být muzikantem, básníkem 
i malířem, ovšem bez učení a velké námahy, 
a to přece nejde. Děti si také zahrály na 
malíře, když dostaly za úkol namalovat 
obličej tak, jak Neználek svého kamaráda.

Poté jsme s Neználkem a jeho pomocníky 

kutily Šroubkem a Vroubkem sestrojili auto, 
které jezdí na limonádu i létající balón a 
...HURÁ na výlet.

Myslím, že se děti pobavily a strávený 
čas čtením a zapojením vlastní fantazie jim 
prospěl. Akce se zúčastnilo 14 dětí a jedna  
paní učitelka.

 
Renata Nováková

knihovnice

Názory našich zastupitelů

Vážení spoluobčané,
rád bych se v yjádř il k někter ým 

investičním akcím v obci Mutěnice 
ukončených v roce 2023. Tyto akce byly 
př ipraveny a f inančně zabezpečeny 
předešlým vedením obce (rada: Dušan 
Horák, Milan Mráz, Radim Holešinský, 
Marek Zimolka, Martin Králík, Václav 
Špéra a předseda finančního výboru 
František Ilčík) a současné vedení obce 
mělo za úkol akce dotáhnout do konce.

Za nejdůležitější  pro naši obec 
považuji protipovodňové opatření 
– Vodní nádr ž pod Oborou, k teré 
chrání majetek obce a občanů před 
přívalovými dešti. Vybudování tohoto 
díla stálo cca 20 milionů korun a nám se 
podařilo sehnat dotaci cca 17 milionů ze 
Státního fondu životního prostředí, což 
je 85 procent z celkové částky. 

Další důležitá akce je Rozšíření skládky 
SO-03 Hraničky za cca 20 milionů korun. 
Na tuto stavbu jsme s panem Petrem 
Blahou, jednatelem skládky, pravidelně 
chodili na kontrolní dny. Vyřídit stavební 
povolení na rozšíření skládky trvalo 

6 let. Provoz skládky by měl být zajištěn 
do roku 2030, kdy by skládkování podle 
záměru Ministerstva životního prostředí 
mělo skončit a vešker ý komunální 
odpad by měl být likvidovaný pouze 
ve spalovnách. Na rozšíření skládky 
neexistuje žádný dotační titul.

Ještě vzpomenu výměnu veřejného 
osvětlení, kde jsme zajistili rovněž 
dotaci, cena díla je cca 2 200 000 Kč 
a dotace činí 931 000 Kč z Ministerstva 
průmyslu a obchodu.

Dalším naším úspěchem bylo získání 
dotace na lesní cestu u Roky tí za 
4 033 423 Kč, kdy dotace ze Státního 
zemědělského inter venčního fondu 
činila 3 498 528 Kč.

Přeji nám všem pří jemný a slunný 
podzim.

MVDr. Dušan Horák
zastupitel obce 
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Školství

Základní škola a mateřská škola Mutěnice
školní rok 2023/2024

Ředitelka školy: 
Mgr. Marie Kujová
Zástupkyně ředitelky ZŠ: 
Mgr. Hana Lenertová
Zástupkyně ředitelky MŠ:
Mgr. Gabriela Kujová
Vedoucí vychovatelka ŠD, ŠK:
Dagmar Pochopová
Hospodářka školy: 
Marta Jetelinová
Vedoucí stravování: 
Jana Zálešáková

MATEŘSKÁ ŠKOLA
Počet tříd: 5 / Počet dětí: 107 

Třída Sluníčka
Bc. Zlatuše Bírešová / Blanka Vaculovičová, 
Dis
Třída Kuřátka
Mgr. Gabriela Kujová / Romana Kotásková
Třída Motýlci
Mgr. Eliška Bučková / Bc.Adriana Buchtová
Třída Berušky
Lenka Trávníková/ Bc. Martina Sasínková
Třída Medvídci
Zuzana Horváthová
Asistenti pedagoga 
Eva Flajzarová, Naděžda Ištvánková, Miro-
slava Vodáková, Blažena Sýkorová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
Počet tříd: 18
Počet žáků: 310 žáků

Třídní učitelé v jednotlivých třídách
0 L. Kůřilová
I. A Mgr. M.Vybíralová
I. B Mgr. I. Zajícová
II. A Mgr. J. Olexová
II. B Bc. L. Sečková
III. A Mgr. G. Komínková
III. B Mgr. P. Urbánková
IV. A Mgr. M. Labudová
IV. B Bc. D. Zemánková
V. A Mgr. J. Hamšíková
V. B Mgr. L. Bednaříková
VI. A Mgr. E. Grdinová
VI. B Mgr. L. Buchtíková
VII. A Mgr. L. Švédová
VII. B Mgr. P. Lacinová
VIII. A Mgr. B. Novotná
VIII. B Mgr. M. Chrenková
IX. A Mgr. K. Václavovičková

Netřídní učitelé
Bc. N. Biegunová, Bc. S. Komínek, Mgr. Z. 
Forman, Mgr. M. Kovář, Mgr. I. Vachová

Asistenti pedagoga
L. Grdinová, M. Hrabcová, D. Koutná, Z. 
Němečková, J. Piškulová, L. Osičková, L. 
Stehlíková,  J. Ševelová

Učební plány a osnovy
Vzdělávání v 1. - 9. ročníku probíhá dle 
školního vzdělávacího programu „Škola 
pro všechny“. V mateřské škole vycházíme 
ze školního vzdělávacího programu pro 
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předškolní vzdělávání – „Korálky“. Oba 
školní programy vycházejí z Rámcových 
vzdělávacích programů pro daný stupeň 
vzdělávání.

Školní družina
Školní družina je školské zařízení výchovy 
mimo vyučování při Základní škole a Ma-
teřské škole Mutěnice. Zabezpečuje dětem 
odpočinek a zajímavé využití volného času. 
Činnost ŠD se realizuje ve třech odděleních 
pro žáky 0. – 3. ročníku. Její náplň vychází 
ze školního vzdělávacího programu „Volný 
čas aktivně“.
Celá činnost je doplněna dalšími volnoča-
sovými aktivitami, kterými jsou například 
projekty, soutěže, výlety atd.

Vychovatelky
ŠD - Dagmar Pochopová, Bronislava Práto-
vá, Marcela Mokrušová

Školní klub 
Aktivity školního klubu vychází ze školního 
vzdělávacího programu „Volný čas aktiv-
ně“. Cílem vzdělávání ve školním klubu je 
připravovat žáka pro život prostřednictvím 
volnočasových aktivit a vybavit je potřeb-
nými kompetencemi. Nabízíme žákům školy 
kroužky dle jejich výběru.

Provoz školy
Ve všech budovách ZŠ a MŠ pracuje 7 uklí-
zeček, 1 školník a hospodářka. Ve školní 
jídelně se podílí na přípravě jídel 6 kucha-
řek a 1 vedoucí stravování.

Ve novém školním roce přeji všem dětem, 
žákům, rodičům a zaměstnancům školy 
zdraví,   porozumění, vstřícnost a radost 
ze splněných očekávání.

Mgr. Marie Kujová
ředitelka školy

Začátek školního roku 
Ředitelské volno 

Podzimní prázdniny 
Vánoční prázdniny 

Vydání vysvědčení za I. pololetí
Pololetní prázdniny 

Jarní prázdniny 
Velikonoční prázdniny

Vydání vysvědčení za II. pololetí
Hlavní prázdniny 

Začátek školního roku 2023/2024
Zápis do prvních tříd

Zápis do MŠ

pondělí 4. září 2023
pátek 29. září 2023, hodové pondělí
čtvrtek 26. října 2023 a pátek 27. října 2023
sobota 23. 12. – úterý 2. 1. 2024
středa 31. ledna 2024
pátek 2. února 2024
pondělí 5. února – pátek 11. února 2024
čtvrtek 28. března 2024
pátek 28. června 2024
pondělí 1. července – pátek 30. srpna 2024
pondělí 2. září 2024
duben 2024
květen 2024

Organizace školního roku 2022/2023
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Mimoškolní zájmová činnost v novém školním roce

V letošním školním roce pracují v ZŠ 
a MŠ Mutěnice tři oddělení školní družiny, 
které navštěvuje celkem 82 žáků, a to od 
přípravné třídy až po 3. třídy. V jednotlivých 
odděleních nabízejí vychovatelky zájmové 
aktivity – výtvarné a pracovní činnosti, 
literární a dramatické činnosti, dopravní 
výchovu, přírodovědné činnosti, pohybové 
a sportovní aktivity, společenské činnosti. 
Součástí zájmového vzdělávání je také 
př íprava na v yučování formou her, 
věnujeme se též prevenci negativních 
jevů, děti mají možnost her podle vlastní 
volby, každý měsíc plánujeme také nějakou 
společnou akci pro všechna oddělení. 
V letošním roce se nově zapojujeme do 

celostátního projektu Družiny v lese, kdy 
se budeme snažit nabízet aktivity venku 
na čerstvém vzduchu.

Do mimoškolní zájmové činnosti se řadí 
také zájmové kroužky. Kroužky se budou 
otevírat při minimálním obsazení 12 žáků 
a budou probíhat od října. Vedoucí kroužků 
jsou pedagogové a zaměstnanci školy, 
některé povedou externí vedoucí. Věříme, 
že z nabídky si žáci vyberou podle svého 
zájmu a podaří se nám otevřít co nejvíce 
nabízených kroužků

Dagmar Pochopová 
vedoucí vychovatelka

Název    určeno pro žáky
Polonéza    9. třídy
Seminář z českého jazyka   9. třídy
Seminář z matematiky  9. třídy
Florbal I + II    3.-5. třídy, 6.-9. tříd
Buď v pohybu   6.-9. třídy
Keramika    3.-9. třídy
Historický šerm   5.-9.třídy
Šprtec (stolní hokej)   4.-6.třídy
Včelařský kroužek   3.-9.třídy
Zdravé vařeníčko   4.-5.třídy, 6.-9. třídy
Pohybové hry   4.-5.třídy
Sluníčko – výtvarný   4.-5.třídy
Klubík kouzelného čtení  4.-5.třídy
Sportovní    PT-3.třídy
Turisticko-přírodovědný  PT-3.třídy

Nabídka kroužků:
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Sportovní akce na konci školního roku

Konec školního roku byl pro žáky 
druhého stupně spojený také s několika 
sportovními akcemi. Výběry mladších 
a starších žáků se v červnu zúčastnily 
tradičních závodů dračích lodí, pořádaných 
Veslařským klubem Hodonín. Závodilo 
se na trati dlouhé 200 m systémem 
rozjížděk, z nichž postupovaly dva 
nejlepší týmy do semifinále a z něj dva 
nejlepší do finále. Vyřazené posádky dále 
soutěžily o umístění. Posádka dračí lodi 
sestává z dvaceti veslařů, kormidelníka 
a bubeníka udávajícího rytmus záběrů. 
Dvacetičlenná posádka mladších žáků 
z Mutěnic se umístila na krásném 4. 
místě z 15 přihlášených škol. Starším 

žákům se tolik nevedlo a umístili se až 
ve druhé desítce výsledkové listiny. Pro 
žáky byly závody další cennou zkušeností 
a nevšedním sportovním zážitkem.

Další sportovní akcí, do které se mohli 
zapojit žáci druhého stupně, byl cyklovýlet 
v okolí Mutěnic. Trasa tentokrát vedla 
cyklotrasami kolem Dubňanské hory, 
odtud do Svatobořic, k zámku Milotice 
a zpět do Mutěnic. Všichni přihlášení 
žáci se s trasou o délce více než 30 km 
popasovali na výbornou, vyzkoušeli jízdu 
v náročnějším terénu, osvojili si pravidla 
bezpečné jízdy ve skupině a seznámili se 
i s rozmanitou krajinou okolí Mutěnic. 

Na konci června se také konal 2. ročník 
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fotbalového zápasu mezi žáky 8. a 9. 
ročníku. Stejně jako minulý rok se toto 
klání odehrálo na fotbalovém stadionu 
Pod Búdama. Utkání doprovázela početná 
divácká kulisa žáků z nižších ročníků, kteří 
vytvořili správnou fotbalovou atmosféru. 
Z výhry v poměru 6 : 2 se překvapivě 
radoval výběr 8. třídy (doplněný o několik 
sedmáků). Deváťáci tak nenavázali na 
výhru z minulého roku a putovní pohár 
společně s šancí na obhajobu vítězství 

v př í št ím roce předali  současným 
osmákům. Poděkování za povedené 
sportovní dopoledne patří FK Mutěnice za 
přípravu zázemí, dále všem zúčastněným 
a fanouškům.

V ě ř í m ,  ž e  i  v e  š k o l n í m  r o c e 
2023 -202 4 budou na ši  ž áci  hrdě 
reprezentovat školu a že je bude sport 
a pohyb provázet nadále nejen v hodinách 
tělesné výchovy, ale i v jejich volném čase. 

Mgr. Zdeněk Forman 

Výuka angličtiny jinak

Po stopách Nessie
The Loch Ness monster

Ve III. B jsme propojili anglickou 
kulturu s výtvarnou výchovou a ztvárnili 
tak příběh o lochnesské příšeře Nessie. 
Nedř íve jsme si společně přečetli 
anglickou knížku, zhlédli jsme video 
od youtubera Stejka, kter ý záhadu 
v ysvětloval a podpoř il doloženými 
informacemi. Následná diskuze nás 
př ivedla ke zjištění, že uvedeným 
faktům ve III. B nikdo nevěří, a proto 
v yšlou paní učitelku, aby záhadu 
prověř ila osobně. Mnohé téma tak 
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zaujalo, že informace dokonce sami 
vyhledávali doma.

V dal ší  č á s t i  pr ojek t u jsme se 
v ě no v al i  ve lko f or má to vé  t v or b ě 
a zpracování informací, které jsme 
nabyli v předchozích hodinách. Obrázky 
jsme pak doplnili o anglické popisky 
a výtvory nám již zdobí prostory školy.

Den Země v angličtině

Páté třídy měly naopak zpestřenou 
výuku k tématu Dne Země, kdy měly za 
úkol spojit anglické pojmy se správnými 
obrázky. Žáci museli tedy vzájemně 
diskutovat a polemizovat o tom, co 
je, či není správně. V mezičase další 
skupiny pracovaly na společném úkolu, 
který doplňovaly o nápady, jak pomoci 
chránit naši planetu a čím vším můžou 
oni sami přispět.

Bc. Nikola Biegunová

Anglický projektový den

V letošním školním roce se uskutečnily 
projektové anglické dny v šest ých 
a sedmých třídách. Žáci měli možnost 
zapojit se do čtyřhodinových bloků 
s kanadským lektorem a zdokonalit si 
své anglické znalosti a dovednosti na 
téma jídlo a vaření, já a můj život nebo 
já a moji blízcí.  Po důkladné přípravě 
potřebné slovní zásoby, komunikačních 
frází a slovních spojení následovala 
praktická část, ve které žáci používali 
svých nově získaných informací k výrobě 
plakátů a k jejich závěrečné prezentaci 
před třídou. 

Mgr. Lenka Švédová
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Výtvarné úspěchy našich žáků

Naši žáci byli v loňském roce úspěšní 
hned ve dvou soutěžích. 

Josef Ilčík a Jáchym Srnánek se umístili 
v soutěži Nechme se překvapovat 
přírodou v sekci projektových prací 
„Ohrožené druhy zví řecího světa“. 
Díky nim se jejich tř ída může těšit 
na zážitkový program u nás ve škole 
pod vedením odborníka. Kluci v rámci 
projektu zpracovávali projekt nejen 
výtvarně, ale tvořili QR kód a hledali 
fakta o Stepníku rudém.

Další úspěšnou žákyní byla Stela 
Gáborová, která získala zvláštní cenu 

poroty za svůj obrázek do výtvarné 
soutěže zvané Mé toulky za zvěř í, 
v yhlášenou Okresním mysliveckým 
spolkem Hodonín. Stela si převzala 
ocenění v kulturním domě v Mikulčicích 
a obrázek následně putoval do národního 
kola v Praze, kde se naše žačka umístila 
na krásném 2. místě. 

Přejeme našim žákům další výtvarné 
úspěchy v letošním školním roce.

Bc. Nikola Biegunová

Adaptační program pro šesťáky

V prvním týdnu nového školního roku 
jsme uspořádali adaptační program pro 
naše šestáky. Jeho hlavním úkolem bylo 
rozehřát atmosféru třídního kolektivu 
a otevřít dveře do světa druhého stupně 
základní školy. Nová třídní učitelka 
6.B měla také příležitost představit se 
a navázat první vztahy s žáky.

Každá třída měla svůj vlastní program 
plný zábavy, společných aktivit a her, které 
měly za cíl posílit týmovou soudržnost, 
podpořit komunikaci a umožnit žákům 
lépe poznat paní učitelku. Žáci proběhli 
uličku důvěry, hráli si na navigátory a měli 
možnost položit paní učitelkám otázky na 
„horkém křesle“.

Abychom ukázali, že jsme v tom všichni 
společně, ani třídní učitelky se nevyhnuly 
programu. Během celého dne se aktivně 
účastnily různých činností se svými 
žáky, a dokonce se odvážily ukázat svou 
důvěru, když byly neseny na síti z lan.

V ýsledkem těchto adapt ačních 
kurzů bylo u obou tříd zvýšení pocitu 
pohody a úspěšné vkročení do světa 
„druhostupňáků“ (žáků druhého stupně 
ZŠ). Tyto zážitky všem také pomohly lépe 
porozumět důležitým tématům, jako je 
komunikace, důvěra a spolupráce.

Bc. Sebastian Komínek
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Po prázdninách do školky

Léto je téměř u konce, prázdniny skončily 
a je tu opět nový školní rok. Mateřská 
škola je znovu naplněna dětmi, jejich 
smíchem, radostí, ale občas i pláčem.

Začátek školního roku v mateřské 
škole není jen těšení se na kamarády 
z loňského roku, na paní učitelky, 
oblíbené hračky a aktivity, ale pro ty 
děti, které nastupují do mateřské školy 
poprvé, je to velmi náročné období. 
Je důležité, aby toto období adaptace 
na nové prostředí proběhlo v klidu, 
v pohodě a bez negativních emočních 
prožitků. Ne každé dítě je úplně zralé 
odloučit se na delší dobu od maminky 
a stát se součástí kolektivu. Proto je 
nezbytné postupovat velmi citlivě. 
V tomto období se nově příchozí děti 

ocitají v cizím prostředí a prožívají různé 
pocity – nejistotu, zmatek, strach, stres, 
ale také zvědavost a nadšení. V novém 
prostředí jsou nastavena nová, mnohdy 
odlišná pravidla oproti těm, která děti 
znají z domova.  

Je velmi důležité, aby se děti necítily 
bezmocně, bezradně a opuštěně. 
Proto je na tuto změnu připravujeme 
v dostatečném předstihu. Děti by měly 
být bez plen, umět např. samostatně 
použít WC, umýt si ruce, svléknout 
se a obléknout, obout se, vysmrkat, 
p o u ž í v a t  p a p í r o v é  k a p e s n í č k y, 
samostatně se najíst, napít se ze svého 
hrnečku, který poznají. Také by měly 
umět v yjádř it svá přání a potřeby, 
reagovat na své jméno, respektovat 
dohodnutá pravidla v kolektivu, ukládat 
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po hře hračky na své místo, poznat svoji 
značku atd. Určitě není na místě stres, 
pokud děti některé věci nezvládají. 
Pravidelným opakováním se vše jistě 
naučí. 

Projít tímto obdobím v co největším 
klidu a pohodě dětem pomáhají nejen 
rodiče, paní učitelky, ale také starší, 
a tedy zkušenější kamarádi ze třídy. 
Novou koncepcí naší mateřské školy 
v tomto školním roce je zavedení 
heterogenních, tedy smíšených tříd. 
Tříd, v nichž se společně vzdělávají děti 
různého věku. 

Výhodou těchto tříd je, že jsou si děti 
vzájemně vzory. Ty starší jsou pro ty 
mladší někým, ke komu se dá vzhlížet, 
naučit se mnohé od nich a ty mladší děti 
učí starší umět pečovat, pomáhat, být 
tolerantní a ohleduplní. Starší děti často 
hledají způsob, jak mladším něco sdělit 
nebo vysvětlit. Hledají vhodná slova, své 

informace pozměňují a opakují tak, aby 
je mladší dítě snáze pochopilo. Takovéto 
vysvětlování má pro ně velký význam 
v podobě aktivního myšlenkového 
zpřesňování, vybavování podobných 
možností nebo toho, co by mladší dítě 
mohlo již znát. Na základě toho se 
zpřesňuje a zkvalitňuje řečový projev 
a pocit důležitosti. 

Děti si zkouší, jak se ve skupině 
chovat, jak se jednou musí podřídit 
ostatním, jindy se přizpůsobit a někdy se 
zase prosadit nebo někoho vést. Starší 
děti vnímají svoji důležitost ve skupině. 
Prožívají uznání od mladších kamarádů 
a také ocenění od pedagoga, když mu při 
nějaké činnosti pomáhají. Některé starší 
děti jsou stydlivé, plaché a rády vyhledají 
společnost dětí mladších. Tak se necítí 
osaměle nebo vyřazeny z kolektivu, a to 
prospívá oběma věkovým skupinám. 

Ve t ř ídě můžeme v y t vářet malé 
skupiny a pracovat s dětmi podle jejich 
možností, tedy vzniká více prostoru pro 
individuální přístup k dětem. 

A v neposlední řadě je kladem to, 
že děti získávají cennou zkušenost, 
že všichni nejsou stejní ani stejně 
schopní. Každý umí něco lépe nebo hůře 
a důležitá je pomoc a spolupráce. 

Za mateřskou školu 
Lenka Trávníková
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Kultura

Festival Mezi Sklepy 2023

V letošním roce se uskutečnil další ročník 
multižánrového festivalu hudby a vína. 
O víkendu 16. a 17.června se v amfiteátru 
v rámci festivalu představilo několik 
předních českých kapel a interpretů. 
Páteční progr am zahájil  večer ním 
vystoupením Bohuš Josef s kapelou Burma 
a po něm následovalo vystoupení legendy 
české scény Báry Basikové s její kapelou. 
Hlavní program festivalu odstartoval 
v sobotu od 10.00 hod. otevřenými sklepy 
místních vinařů, kterých se v letošním 
ročníku účastnilo rekordních 54. Předem 
vyprodaný festival se nesl v duchu pohody 
a jedinečné atmosféry. Právě z těchto 

důvodů je kapacita festivalu omezena. 
V průběhu odpoledne probíhal v amfiteátru 
folklórní program, který od 19.00 hod. 
vystřídaly hlavní kapely sobotního večera. 
Program zahájil jedinečný Petr Bende 
v doprovodu cimbálu  a kytar. Nečekanou 
podívanou a atmosféru připravila kapela 
TH!S s hercem Vojtou Kotkem. V hlavním 
čase vystoupila legendární kapela Monkey 
Business, která paří mezi špičku naší 
hudební scény. Nenapodobitelný zpěvák 
Matěj Ruppert v doprovodu vynikající 
zpěvačky Terezy Černochové přiváděli dav 
do varu. Atmosféra festivalu a chování 
návštěvníků bylo př ímé ukázkové. 
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Po tomto energickém koncer tu na 
návštěvníky čekalo teprve to pravé bujaří. 
Festival Mezi Sklepy zakončil koncert 
legendární kapely Wohnout, která strhla 
všechny přítomné. Rozjařené a spokojené 
tváře návštěvníků se sklenkou dobrého 
mutěnského vína mluvily za vše. Letošní 
festival se vydařil na jedničku. Věřím, že se 
podařilo do Mutěnic přilákat nové tváře, 
které se k nám a našim vinařům budou 
vracet. Velké poděkování patří všem 
zúčastněným vinařům, kteří připravili 
jedinečnou atmosféru v centru našich 
sklepů a ukázali, že Mutěnice patří 
mezi špičku vinařských obcí na Moravě. 
Poděkování patří také všem občanům 
za shovívavost př i omezení pohybu 
v průběhu festivalu.

Další ročník festivalu Mezi Sklepy 
proběhne v Mutěnicích o víkendu 21.-
22.6. 2024. V programu se představí Miro 
Šmajda s kapelou, Ota Balage (Baláž) 
s kapelou, Jakub Děkan s kapelou, Portless 
& Kryštof Michal (zakladatel kapely 
Support Lesbiens), kapela Fast Food 
Orchestra a hudební lahůdka v podání 
jedinečného brněnského hudebního 
tělesa B-Side band. Vstupenky bude 
možné zakoupit již od listopadu letošního 
roku na předprodejním portálu www.
smsticket.cz. Kapacita festivalu bude opět 
omezena. Zúčastněným vinařům budou 
v případě zájmu nabídnuty vstupenky pro 
jejich ubytované za zvýhodněnou cenu.

hlavní pořadatel 
festivalu Mezi Sklepy

Marek Ištvánek

Mutěnský gulášfest 2023

Mužský sbor Mužáci z Mutěnic i v letošním 
roce uspořádal již tradiční „Mutěnský 
gulášfest“, na kterém se scházejí spolky 
z Mutěnic, aby předvedly své nejlepší 
guláše.

Letošní ročník, který proběhl v sobotu 
12.8.2023 v Amfiteátru Pod Búdama 
poctily svou účastí spolky Búdy Mutěnice, 
Mutěnská hora, MS Zemeňák, Nohejbal 
Mutěnice, FK Staří páni, Chasa Mutěnice, 
Mužáci z Mutěnic a nově založený Ženský 
sbor z Mutěnic, který si připravil pro 
účinkující i návštěvníky „sladký koutek“, 
kde nabízel koláče, palačinky, motance 
a další sladké pochutiny.

Zahájení vaření gulášů proběhlo tradičně 
ve 12 hodin, kdy došlo k zapálení ohňů 
pod kotli a začala se do mutěnských Búd 
linout vůně restované cibulky a následně 

i masa. Od 16 hodin už začalo vydávání 
a degustace připravených specialit.

Letos se většina účastníků odhodlala 
k vaření zvěřinového guláše, ať už srnčího, 
jeleního či kančího. Každý, kdo přišel 
a ochutnal třeba vynikající „Protišpačkový 
guláš“ od chasy (s přidanou fazolí, aby to 
dobře „střílelo“ proti špačkům), speciální 
zabijačkový nebo klasický a osvědčený 
hovězí guláš, musel uznat, že se všechny 
spolky předvedly v tom nejlepším světle 
a nikdo neodcházel hladový.

Počasí bylo i tentokrát horké, a tak přišlo 
k duhu i tekuté občerstvení na baru u piva, 
nebo ve vinném baru, kde se představila 
vína místních vinařů – účastníků akce.

Náš Gulášfest je taky tak trochu soutěžní. 
Každý návštěvník mohl vhodit do krabičky 
číslo guláše, který mu nejvíc chutnal, a tím 
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podpořit svého favorita. Letošním vítězem 
se stal spolek Búdy Mutěnice s gulášem 
z jelena siky.

Po vydání všech gulášů přišla na řadu 
taneční zábava s kapelou Husý Kůže ze 
Bzence, která hrála známé „pecky“ až do 
půlnoci, kdy byla celá akce ukončena.

Chtěl bych touto cestou poděkovat 
všem zúčastněným spolkům za jejich čas 
a poctivou přípravu a všem návštěvníkům 

za to, že přišli. Moc nás potěšilo, že se na 
akci ukázalo docela dost místních, pro 
které hlavně je tato akce pořádána. Naším 
cílem je, aby se alespoň jedenkrát za rok 
sešli naši občané na společné akci napříč 
všemi možnými zájmy.

Za Mužáky z Mutěnic
Milan Mráz

Mužský sbor Mužáci z Mutěnic vás srdečně zve na 

pátek 24. listopadu 2023
v Kulturním domě v Mutěnicích

Předhodové zpívání

V programu se představí domácí sbory, sólisté 
a hosté za doprovodu cimbálové muziky.



24         Podzimní zpravodaj

Mutěnské vinobraní

V prvním zářijovém víkendu pořádala 
kulturní komise Mutěnské vinobraní, 
letos s podporou Vinařského fondu ČR. 
V tomto projektu se prezentovali místní 
vinaři nejen v degustační zóně, ale svými 
lahodnými víny podpořili i bohatost 
podvečerní dražby vín. Projekt navazuje 
na předcházející ročníky Mutěnských 
vinařských dnů. Proto bohatý kulturní 
program nechyběl ani letos. V pátek večer 
jsme vás pozvali na divadelní představení 
Poprask na laguně autora Carla Goldoniho 
v úpravě pana režiséra Vlastimila 
Pešky a v podání herců Ořechovského 
divadla. Ze známých tváří nebylo možno 
v bláznivé italské komedii přehlédnout 
oblíbeného moderátora a zpěváka pana 
Karla Hegnera v roli Patrona Fortunata, 
zvaného Treska, rybáře. A obdivuhodný 

výkon podala i nejstarší herečka souboru 
paní Libuše Pehalová v roli Isidor y, 
komisařky trestního soudu. Představení 
shlédlo 141 platících návštěvníků. 

Sobotní program byl velmi pestrý, 
průvodem všech účinkujících krojovaných 
s dechovkou od radnice pod Búdy 
počínaje a pozdním večerním koncertem 
skupiny Argema konče. V odpolední 
části patřilo jeviště amfiteátru zejména 
místním souborům, kdy se ale představila 
i cimbálová muzika Slovácko mladší 
s primášem Petrem Maradou, amatérští 
herci Mirek Svoboda a Mirek Havlík, 
kteří společně s chasou zaráželi horu, 
a čtením artikulí z Horenského práva tak 
pohrozili nenechavým lidem i mlsným 
psům, co by je mohlo potkat, kdyby byli 
hotařem přistiženi v cizím vinohradě. 
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Zarážání hory je starý obyčej, který 
předchází samotnému vinobraní, kdy po 
zarazení hory se již nesmí do vinohradů 
vstupovat. Scénka byla úsměvná stejně, 
jako vystoupení lidového vypravěče 
Tomáše Sečkaře z nedaleké Louky. 
Pozvání k účinkování v programu přijali 
mimo Mužáků z Mutěnic a nově vzniklého 
ženského sboru Počemnice, také dětské 
soubory Súček a Mašlička s cimbálkou 
Fanynka. Z Hroznové Lhoty a Louky přijeli 
autobusem malí Špačci s cimbálovou 
muzikou Hrozének. Pěknými tanci 
za doprovodu cimbálové muziky Fraj 
potěšili několik stovek diváků tanečníci 
souboru lidových písní a tanců Radošov 
z Veselí nad Moravou. Slovem provázela 
moderátorka Květka Charuzová. Během 
odpoledne jsme se pomalu přesouvali 
k počínajícímu vinobraní s koštováním 
prvního burčáku a vzorků zajímavých vín 
a k dražbě hroznu, která bývá završením 
lidového programu. Poprvé v historii 
se nedražil živý hrozen, ale kovový, 
dí lo uměleckého kováře pana Kuji, 
který hrozen na révovém keři do aukce 
věnoval. Výtěžek z prodeje poputuje do 
mateřských škol. 

Se skupinou F leret pod vedením 
ing. Zdeňka Hrachového, k terá už 

neodmyslitelně patří k legendám na 
naší hudební scéně, vystoupila večer také 
zpěvačka Zuzana Šuláková. A to nejlepší 
pro milovníky rocku přivezla skupina 
Argema. U stánků a okolních sklepů 
a také u nově otevřeného (byť zatím 
provizorně) baru se poté ještě dlouho do 
noci zpívalo a debatovalo.

V  br zkém nedělním r ánu a  po 
důkladném úklidu areálu začaly přípravy 
na mši svatou, slouženou dopoledne za 
vinaře z Mutěnic.

Jménem naší komise děkuji všem 
dobrovolníkům, kteří se podíleli jako 
pořadatelská služba zejména v sobotu 
večer na zajištění chodu pokladen, 
přesun aparatury obou kapel a úklidu, 
členům chasy i vinařům. Poděkování 
patří také panu Opluštilovi z Čejkovic 
za absolvování průvodu s koňským 
povozem a muzikantům z dechovky „pod 
taktovkou“ p. Josefa Ilčíka za vyhrávání 
do pochodu.  Reportáž regionální televize 
RTVJ natočenou v naší obci je možné 
shlédnout na internetu. 

V současné době již připravujeme další 
ročník s pestrým programem. 

Jana Bravencová
předseda Kulturní komise

1. Mutěnská brázda
V sobotu 9. 9. 2023 se uskutečnila 

akce pod názvem 1. MUTĚNSKÁ BRÁZDA. 
Prvotním nápadem při zrodu této akce 
bylo ukázat veřejnosti orbu traktoru 
s pluhem.

Setkání se uskutečnilo na školním 
hřišti, kde proběhla ukázka zemědělské 
techniky a motorek.

P r v ní ho r oční ku se  zúč a s t ni lo 
43 traktorů starších ročníků, 7 nových 
traktorů, 5 historických motocyklů. 
V doprovodném programu byl přichystán 
dětský vláček, který pro velký zájem 
jezdil jedno kolo za druhým. Dále tu 
byl skákací hrad a kreslení pro děti 
s odměnou ve formě balonku ve tvaru 
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traktoru nebo sladké pozornosti. Pro 
všechny registrované účastníky se stroji 
byl připraven taktéž malý balíček.

Ve 13.00 hodin proběhla jízda traktorů 
na pole „za F išmanov ým“, kde se 
uskutečnila ukázka orby a ukončení akce.

Ve l ké  p o d ě k o v á n í  p a t ř í  v š e m 

zúčastněným a obci Mutěnice za podporu 
a přípravu akce.

Těšíme se na Vás všechny v příštím 
ročníku Mutěnské brázdy.

Za pořadatele 
Miroslav Kratochvíla a Tomáš Trpík

Talentovaní sourozenci Vydařilí sbírají tančením  
jednu cenu za druhou

Sourozenci Mirek a Terezka Vydařilí 
s e  z á v o d n ě  v ě n u j í  s t a n d a r d n í m 
a latinskoamerickým tancům, a to velice 
úspěšně. Na kontě mají hned několik 
vítězství a ve sbírání trofejí rozhodně 
nehodlají přestat. Začínali v hodonínském 
tanečním klubu Orion, když bylo Mirkovi 
osm a Terezce šest let. V Hodoníně zůstali 
do doby covidu a poté přestoupili do 
Kroměříže, kde jsou doposud. Tréninky 
mají dvakrát do týdne, ale dříve nebylo 

výjimkou, že trénovali třikrát až čtyřikrát 
týdně. Velkou výhodou je, že tančení stíhají 
souběžně se školou a není tak potřeba 
je uvolňovat z vyučování. Trofejí, které 
vyhráli, je nespočet a nejde je ani všechny 
vyjmenovat. Nejvíce si ale váží dvou: 
„Nejvíc si vážíme asi ceny z Grand Prix 
v Brně, to byla taková naše nejprestižnější 
soutěž, je totiž na vyšší úrovni než ty 
ostatní. A taky na Mezinárodní lize jsme 
byli 16. ze 32, což je velký úspěch,“ říká 
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Mirek. Sourozenci ale míří dál a ambice 
se jich nepouští: „Určitě bychom si přáli 
být mistry republiky“, shodují se. Oba by 
chtěli s tancem pokračovat i do budoucna. 
Čtrnáctiletý Mirek je rád, že tančení zatím 
stíhá se školou a chtěl by se mu věnovat 
i na střední. Dvanáctiletá Terezka je zatím 
na základní škole, ale souhlasí s ním. Mezi 
tanečníky si totiž našli také spoustu velmi 
dobrých kamarádů. A jaké tance je baví 
nejvíce? „Mně se nejvíc líbí jive, protože je 
hodně rychlý, a to mě baví,“ říká Terezka. 
„Já mám nejradši paso doble, protože 
je to hodně adrenalinový tanec. Terka je 
tam v roli toho býka a je to takové hodně 
mužské,“ zamýšlí se Mirek.

A na závěr – co by poradili rodiče Mirka 
a Terezky ostatním maminkám a tatínkům, 
kteří zvažují, že by své děti dali na dráhu 
tance? „Určitě je to složité, zejména časově. 
Hlavně kvůli trénování v Kroměříži – to je 
hodina jízdy tam, pak tři hodiny tréninku 
a zase hodina zpátky. Dříve trénovali 
v Hodoníně, ale teď už jsou na vyšší 

úrovni a v Kroměříži mají dobré trenéry,“ 
vysvětluje pan Vydařilý. Oba rodičové se 
ale shodují, že ničeho nelitují a není divu 
– dětem se velice daří a díky svému talentu 
úspěšně reprezentují naši obec.

Bc. Eliška Jurasová

Putování slováckým vinohradem 14. října 2023
Lampionový průvod    28. října 2023
Zahrávání hodů   28. října 2023 
Svatokateřinské sklepy   18. listopadu  2023
Svatokateřinské hody   25.-28. listopadu 2023
Rozsvícení vánočního stromu  2. prosince 2023
Vernisáž výstavy Betlémů  6.prosince
Vánoční koncert sborů   22. prosince  2023 
Setkání u jesliček    25. prosince 2023
Štěpánská  s DH Horenka a CM  26. prosince 2023 
Silvestrovský košt svařáků  31. prosince 2023
Silvestr v KD    31. prosince 2023
Žehnání vína     6. ledna 2024

Kulturní akce
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Kateřinské hody
24.- 28. 11. 2023

Stárci, krojovaná chasa a Obec Mutěnice Vás srdečně zvou na tradiční 

Zahrávání hodů 
sobota 28.11. 2023
průvod od kostela sv. Kateřiny ke KD
večerní zábava s DH Veselá muzika z Ratiškovic

PÁ 24.11.2023

SO 25.11.2023

večerní hodová zábava s DH Legrúti

předhodové zpívání Mužáků

večerní zábava s kapelou JaGr band

NE 26.11.2023

PO 27.11.2023 

ÚT 28.11.2023

hodová mše svatá
průvod obcí pro stárky
večerní zábava s DH Túfaranka

průvod obcí
večerní zábava s DH Zlaťulka

stárci:  
Ondřej Svoboda a
Kristina Kabelová

Robert Buš a
Lucie Čajková
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Sdružení dobrovolných hasičů

Organizace v obci

Tak jsme se zase všichni vrátili 
z prázdnin a dovolených zpět odpočatí, 
opálení a natěšení na nové zážitky.  Už 
jen pár vyšších denních teplot nám 
připomene, že léto u nás bylo, že se hodně 
rozžhavilo a hasičům spoustu starostí 
i práce nadělilo.

Letošní léto mělo nebývale mnoho 
tropických dnů a společně s nadměrným 
suchem připravilo velký počet výjezdů 
nejen naší zásahové jednotce, ale přispělo 
velkou mírou k vysokému počtu tzv. 
„žňových požárů“ v celém kraji. Na žádost 
HZS Jihomoravského kraje vydal hejtman 
JMK p. J. Grolich Rozhodnutí o vyhlášení 
doby zvýšeného nebezpečí požárů už 
dne 11.7.2023. Naše jednotka byla v létě 
povolána k 15 událostem, bylo to nejen 
k hašení travního porostu, slámy na 
poli, požárům budov,dohašení požáru 
Galvaniky,  ale také k pomoci technické-
popadaným st romům, zatopeným 
sklepům po bouřkách, ale  i k odstraňování 
obtížného hmyzu z našich domovů, úklidu 
vozovky při havárii. Zasahovali a pomáhali 
v Mutěnicích, ale i v Hovoranech, Šardicích, 
Dubňanech a ve Ždánicích. A i když v naší 
hasičce stále ještě probíhá rekonstrukce, 
nic neubralo na jejich připravenosti vyjet 
k zásahům rychle a včas.

Naši malí nástupci oddílu Mladý hasič 
se o prázdninách vydali stmelit kolektiv 
a zdokonalit svoje dovednosti a znalosti na 
třídenní soustředění. Se svými vedoucími: 
Katkou, Martinem, Alenou, Zdeňkem, 
Michalem a Robertem si střihli stanování, 

pohyb v terénu, zdokonalili hasičskou 
techniku a celé dny sportovali a učili se. 
Nyní má oddíl 21 členů a jsou připraveni 
vyjet na soutěže. Také teď v září už 
mají schůzky, připravují „Dýňotvoření“ 
a svoje nápadité výrobky nám pak vystaví 
u sochy patrona hasičů sv. Floriána u naší 
zbrojnice, dojděte se podívat, jak se jim 
strašáci povedli.

Nejen uhašené požáry mluví o naší 
činnosti, je třeba i připomenout, že koncem 
června dorazily děti z MŠ Mutěnice do 
zbrojnice, aby se podívaly, jak to u hasičů 
vypadá, co si oblékají, kde mají uloženy 
oděvy na zásah a co mají v autech za 
vybavení, jak vypadá přilba, dýchací stroj 
i hadice.

   Naši kluci pak byli pozvaní na akci 
Zahájení prázdnin do Hodonína, kde 
předvedli všem malým zvědavcům 
zásahovou cisternu a udělali pro ně tolik 
oblíbenou pěnu.

2.9.2023 pak několik našich členů 
přijelo do Strážnice podpořit oslavu 130. 
výročí od založení tamního sboru SDH 
Strážnice. 

Na měsíc říjen připadá „Burčákový 
pochod“ a naši členové budou opět 
vypomáhat jako pořadatel s parkováním 
autobusů návštěvníků této akce.

A to už budeme mít i naši hasičku pěkně 
opravenou, takže si ji na brigádě uklidíme, 
zabydlíme a pojedeme zas na plný plyn.

Ivana Blahová
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Myslivecký spolek Zemeňák Mutěnice

Odlov srnčí zvěře.
Odlov srnčí zvěře se řídí vyhláškou 

ministerstva zemědělství č.323 Sb. ze dne 
29. 11. 2019. Oproti předchozí legislativní 
úpravě v ní došlo ke změně doby lovu 
srnčí zvěře. Srnec se loví nově od 1.5. 
do 30.9., srna a srnče od 1.8. do 31.12 
(do změny vyhlášky: srnec od 16. května 
do 30. září, srna a srnče od 1. září do 31. 
prosince). Toliko z legislativy.

Už několik let se v Mysliveckém 
spolku Zemeňák Mutěnice zaměřujeme 
na zv ýšení odlovu uvedené zvěře 
ve viničných tratích a to hlavně jako 
prevenci proti případným škodám. Odlov 
zde je obtížný. Terén je dosti složitý 

a nepřehledný, a je tu značný pohyb osob 
od brzkého rána do pozdního večera. Zvěř 
má dále možnost úkrytu v zanedbaných 
a pustých vinicích a úhorech. Nicméně 
v tomto úsilí nepolevujeme. Uvedená 
legislativní změna nám umožnila zvýšení 
odlovu právě v prostoru vinohradů, který 
už činní téměř 80% celkového odlovu! 
V květnu ještě nemá révě plněn vyvinutou 
listovou plochu a letorosty, tudíž je terén 
o něco přehlednější. Taktéž jde o období 
před hlavními vinohradnickými pracemi. 

Za Myslivecký spolek 
Zemeňák Mutěnice, 

Martin Králík

Co je nového v našich dětských souborech

Po prázdninách se opět scházíme 
každé úterý odpoledne v kulturáku, ale 
ani v létě jsme nezaháleli. 

Nebojsovo soustředění se zázemím 
ve skautské klubovně absolvovalo 
v červenci celkem 56 dětí a 10 vedoucích 
a instruktorů. V rámci tábora nás navštívil 
kouzelník, dvě v ý t varnice, taneční 
instruktorka Veronika a také několikrát 
pejsek Kuki. S Nebojsou jsme zase 
my navštívili jednoho pana leteckého 
inženýra v Kunovicích, kde jsme si 
prohlédli muzeum letectví a přijali jsme 
pozvání na pizzu a koupání do Ostrožské 
Nové Vsi. Letos naposledy jsme si 
vyzkoušeli s čarodějnicemi dobývání 
diamantů v naprosté tmě hlubokého 
sklepa. A na příští rok se těšíme na nové 

legrační a také trochu  strašidelné hry. 
Během pr á zdnin jsme nac v ič i l i 

folklorní dětské pásmo Mařenka nespí, 
které jsme v srpnu předvedli na srazu 
motorkářů v Mutěnicích a také na 
Mutěnském vinobraní v září. Hlídat 
mladšího sourozence i plašit špačky ve 
vinohradě je pro nás na jevišti hračka. 
Ale nyní se už připravujeme na Advent, 
cimbálka si také začíná chystat koledy 
a písničky  do nového programu, který 
uvidíte 22. prosince na společném 
koncertě mutěnských sborů. 

Děti z CM Fanynka, 
Mašlička 
a Súček
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Lesní školka Bylinka

Milí Mutěňáci,
s radostí vám přinášíme novinky z Lesní 

školky Bylinky. Prázdniny byly pro nás plné 
pracovních dní strávených venku, kde jsme 
pečlivě upravovali pozemek, stavěli jurtu 
a vytvářeli další venkovní vybavení pro 
naše malé dobrodruhy. Udělali jsme velký 
kus práce. Také jsme postavili pergolu. 
Tato pergola byla spoluf inancována 
Jihomoravským krajem, což nám umožnilo 
uskutečnit tento projekt. Děkujeme moc 
za podporu, která nám pomohla vytvořit 
lepší prostředí pro naše malé bylinky.

4. září byl pro nás výjimečný den, neboť 
to byl den, kdy jsme spustili provoz. 
Na tento den jsme s mírnou nervozitou 
a napětím dlouho čekali. Bylo to jako stát 
na prahu něčeho nového a neznámého. 
Nicméně, jakmile jsme otevřeli dveře pro 
naše děti, všechny obavy se rozptýlily. 
Důkazem toho, že jsme všechno zvládli, 

jsou spokojené děti. Vidět tyto malé 
tváře plné radosti a nadšení, jak nechtějí 
jít domů, je pro nás největší odměnou za 
naši práci.

A teď pro vás máme pozvánku na další 
událost. Ve středu 18. října 2023 v 16:30 Vás 
všechny srdečně zveme na akci „Sázíme 
bylinku část II“. Společně zasadíme 
stromy a keře, které přidají krásu naší 
školce. Bude se také tvořit hmyzí domek 
pro broučky a kdo bude chtít, může 
pomoci s budkami pro ptáčky. Budeme 
moc rádi, když za námi přijdete a tím nás 
podpoříte.

Za Lesní školku Bylinku
Bc. Jana Esterková 

DOTACI NA REALIZACI PROJEKTU POSKYTL

Sokol
Olympijský běh 
Ve středu 21.6.2023 se konal na hřišti 

nad tělocvičnou ZŠ dětský olympijský běh, 
kterého se letos zúčastnilo 36 dětí.

Jedná se o celostátní akci pro děti 
i dospělé, pořádanou Českým olympijským 
výborem na podporu talentovaných 
sportovců z řad mládeže.

My jsme ho pořádali již poosmé a přispěli 
jsme k celkovému počtu 72 236  běžců, 
kteří vyběhli po celé republice.

V jeden den, přesně ve stejný čas vybíhají 
tisíce běžců s živým startem na vlnách 
Radiožurnálu po celé České republice. Je to 
vůbec největší běžecká událost u nás. Letos 

nám velkou komplikaci způsobilo počasí. 
Děti se začaly scházet  kolem půl šesté, 
start měl proběhnout v 18 hodin. Obloha 
se začala plnit tmavými mraky a zlověstně 
temnět. Nedalo se moc otálet, start proběhl 
o deset minut dřív a po doběhnutí závodu 
jsme v rychlosti odměnili běžce drobnými 
sportovními dárky a čestným uznáním od 
Českého olympijského výboru.

Místo hr y K IN-BALL , k terá měla 
následovat, děti absolvovaly ještě jeden 
běh před kapkami deště a velkou bouřkou 
směrem k domovu. To nás všechny mrzelo, 
ale počasí nás přinutilo k ústupu. Určitě 
to  příští rok vyjde lépe, budeme se těšit. 
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Olympijský den i počasí nás vybídlo k běhu, 
tak ať nám to vydrží.

Děkuji všem spolupracovníkům, bez 
kterých by se to nedalo uskutečnit.

STOLNÍ HOKEJ – ŠPRTEC
Prázdniny jsou za námi a my se vracíme 

zpět k tréninku a soutěžím. Září je nabité 
turnaji. Hned začátkem měsíce se hrálo 
v Boskovicích druhé kolo ligy jednotlivců. 
Následující  v í kend jsme poř ádali 
v Mutěnicích závěrečné 5. kolo série 
Grand Prix, důležité pro kvalifikování se 
na finálový turnaj. A hned v neděli výjezd 
do Kadolce na další klání 2. ligy družstev. 
Tam nás čekali velmi silní soupeři. Měsíc 
zakončíme velkým kvartálním turnajem 
v Praze. Je potřeba potvrdit naše postupné 
zlepšování a tréninkovou píli ve všech 
zmíněných akcích. 

Šprtec je velmi zábavná hra a nás baví 
se tomu plně věnovat. 

Rádi bychom rozšířili naše řady o další 
hráče, které bychom s radostí plně zaučili 
a začlenili do naší par ty. Pod naším 

vedením začnete brzy vozit domů medaile. 
Je radost vidět rozzářené oči dětí štěstím 
ze získaného úspěchu. 

Tréninku se věnujeme pravidelně 
4 hodiny týdně v prostorách Ponorky. 
Nejedná se o fyzicky, ani finančně náročný 
sport, a je vhodný pro toho, kdo se chce 
bavit. 

 
Budete vítáni každé pondělí a pátek 

od 17 do 19 hodin v Ponorce. 
Kontakt: Petr Švéda 608 618 486

Jakékoliv informace či videa a fotografie 
o naší činnosti najdete také na www.
sprtimutenice.cz. Přijďte se pobavit.

Nehrajte u počítače, hrajte s námi!

Petr Švéda

Za organizační výbor 
T.J.Sokol Mutěnice

Jarmila Zámečníková
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Skaut Jižní kříž

Tábor 2023
Tradičním ukončením skautského roku 

je vždy letní tábor a ani letos tomu pro 
mutěnské skauty nebylo výjimkou. Tyto 
prázdniny oddíl Jižní kříž opět zakotvil 

na naší zelené louce u Boskovštejna 
s přírodou na dosah ruky. Tématem, 
které děti doprovázelo po dobu tábora, 
byla cesta kolem světa za osmdesát dní 
s Phileasem Foggem, se kterým jsme 

STOLNÍ HOKEJ – ŠPRTEC

Hledáme kluky, holky, tatínky i maminky 
všech věkových kategorií do úspěšného týmu  

Šprti Mutěnice
pondělí + pátek 17–19 hodin • Ponorka, KD Mutěnice

více informací: sprti-mutenice.webnode.cz nebo facebook Šprti Mutěnice

Petr Švéda: +420 608 618 486 / swedentip@email.cz
Tomáš Mičola: +420 739 484 573 / sokolmutenice@seznam.cz

Žádné měsíční poplatky! Přijďte se bavit! Pojďte vyhrávat medaile jako my!
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společně poznávali země jako je Anglie, 
Brazílie, Egypt a mnoho dalšího.

Kromě celotáborových her, zábavných 
či naučných programů, jsme podnikli 
i hromadu výletů v okolí i do vzdálenějších 
destinací. Starší skauti na kolech dojeli 
až do Vranova nad Dyjí, navštívili 
pevnostní muzeum a strávili noc v kempu, 
zatímco  mladší světlušky s vlčaty pěšky 

objevovaly krásy okolí a stejně jako skauti 
zavítaly na jednodenní výlet do Vranova.

Z tábora 2023 odjely děti i vedoucí 
nadšení a plní zážitků s motivací do 
nového skautského roku, který se právě 
rozjíždí naplno.

Za Jižní kříž 
Kateřina Šuchová Pískle

Mažoretky DEJNA jsou mistryně světa

V e  d n e c h  2 4 .  –  2 7.  s r p n a 
2023 se mažoretky DEJNA z Mutěnic 
a Kyjova zúčastnily Mistrovství světa 
v mažoretkovém spor tu konaném 
v lázeňském městě Opatija v Chorvatsku. 

Během čtyř dnů se na pódiu vystřídaly 
soubory z Česka, Chorvatska, Polska, 
Maďarska, Slovenska, Francie a exotické 
Jihoafrické republiky. 

Není pochyb o tom, že naše holky patří 
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mezi nejlepší týmy, protože z 28 sestav 
stály na stupni vítězů celkem třináctkrát 
a šestkrát jim medaile těsně unikla. 
Získaly 6 zlatých medailí a s hrdostí se 
zaposlouchaly do české hymny. Jejich 
choreografii chválily týmy z jiných zemí.

Mažoretky Mutěnice reprezentovalo 
14 děvčat, které trénují pod záštitou 
RC Žofka. Zlaté juniorky reprezentovala 
Anna Jurčeková, Nella Jochová, Rebeka 
Špérová, Kamila Dohnálková, Julie 
Petrčková, Jana Trávníčková a Sabina 
Koutná. Zlaté kadetky reprezentovala 
Mia Shanti Schilková, Eliška Němečková, 
Nikola Šur ýnová, Tereza Prágerová, 
Kristína Štoksová, Eliška Miklíková a Mia 
Křivánková.

Největší hvězdou se bezpochyby stala 
Jana Trávníčková, která posbírala, co 
se dalo. Ke zlatu za skupinu juniorek 
a kadetek přidala zlato za miniformaci, 
zlato za duo s Nikolou Šurýnovou, zlato 
za pom-pom a stříbro za sólo.

Všem děvčatům patří velká gratulace 
a dík za skvělou reprezentaci Mutěnic 
ve světě.

Chcete-li i vy mít doma Mistryni světa, 
nebo máte doma malou slečnu od 4 let 
do 12 let, která by chtěla vyzkoušet 
mažoretkový sport, přijďte na nábor 
nových členek, který se koná každé 
pondělí od 18. 9. od 17h na KD Mutěnice 
a staňte se součástí naší DEJNA family.

RC Žofka
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Rodinné centrum ŽOFKA, z. s. Brněnská 777, Mutěnice

Kurz Žofka pro nejmenší
Nabízí rodičům a dětem tvořivé 

a aktivní trávení volného času.

KDY: každou středu 9:00 – 11:00, přijít můžete i v průběhu.
KDE: prostory RC Žofka –vchod je vedle jídelny ZŠ vpravo 
po schodech do bočních dveří. 
Za příznivého počasí se budeme scházet i venku.

ČLENSKÝ PŘÍSPĚVEK: 30,–Kč
VĚK: do 4 let

KONTAKT FACEBOOK: Rodinné centrum ŽOFKA

Případné změny vždy oznámíme dopředu prostřednictvím sociálních sítí.
Těší se na vás lektorky Adéla a Denisa s opičkou ŽOFKOU!

Rodinné centrum Žofka a Obec Mutěnice Vás srdečně zvou na 

Slavnostní rozsvícení 
vánočního stromu,

 které se bude konat 

v sobotu 2. prosince 2023 před radnicí 

Těšit se můžete na vánoční jarmark, kulturní program, 
zpívání koled, rozsvícení vánočního stromu. 

Občerstvení a něco na zahřátí zajištěno.
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SAM Mutěnice

Letní tábor 
Spolek SAM Mutěnice pořádá letní 

tábor y už několik let a zároveň se 
jedná o dominantní akci pořádanou 
tímto spolkem. Ani letos tomu nebylo 
jinak, jelikož jsme se opět v ydali 
vstříc dvoutýdennímu dobrodružství 
s pořadovým číslem 8. Kam že jsme se 
to vydali tentokrát? Spolu s 28 dětmi 
z Mutěnic a okolí jsme 25. 7. odletěli na 
západ Ameriky – do San Francisca – za 
vidinou výdělku a zbohatnutí. Ekonomika 
spolu s průmyslem v polovině 20. let 20. 
století začaly v Americe rychle nabírat na 
obrátkách, a my jsme si tuto příležitost 
nemohli nechat ujít. To jsme však netušili, 
že nás naše skutky dovedou až NA 
HRANU ZÁKONA.

Krátce po příletu do Ameriky jsme se 
setkali s jistým Luigim, který sháněl 
zaměstnance do své pizzerie za až 
podezřele zajímavou nabídku. Bez váhání 

jsme ji přijali. Jenže tentýž večer jsme 
zjistili, že život v San Fanciscu nebude 
tak růžový, jak bychom si představovali. 
Netrvalo to dlouho, a setkali jsme se 
i s partou zlých chlápků, se kterými jsme 
raději nechtěli mít nic společného. To se 
nám však nepodařilo, zapletli jsme se 
s mafií, a už nebylo cesty zpět.

Dříve, než jsme si to vůbec uvědomili, 
jsme byli namočení až po uši v jejich 
plánu. Protože jsme se chtěli vrátit domů 
živí a zdraví, museli jsme plnit jejich 
rozkazy. Abychom vůbec mohli pro mafii 
splnit všechny jejich úkoly, museli jsme 
ukázat, že v nás něco je. Pod svá křídla 
si nás vzali 2 mafiáni - parťáci Tommy 
a Jerry, kteří nebyli zrovna „nejostřejší 
tužky v penálu”. Jejich prací bylo dohlížet 
na to, aby náš výcvik probíhal hladce 
a bez problémů. Jakmile bylo vedení 
spokojeno s našimi výsledky, mohli jsme 
jít do opravdové akce.
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Vždy vše nejde úplně podle plánu. 
O tom jsme se sami přesvědčili, když 
náš plán zmařila sanfranciská policie. 
Vše se ještě víc zamotalo, když za námi 
přišel kapitán Norris, hlavní člen tamní 
policie, který po mafiánském gangu už 
nějakou dobu jde. Byli jsme v nelehké 
situaci a museli jsme si vybrat, jestli 
lhát maf iánům nebo policii. Celou 
situaci ještě zhoršil fakt, že mafiáni 
zjistili, že naším zaměstnavatelem je 
Luigi, který naše počínání celou dobu 
sledoval zpovzdálí, o všem informoval 
kapitána Nor r ise. Maf ie se proto 
této krysy rozhodla zbavit. A my? My 
jsme byli v koncích. Policie věděla, že 
spolupracujeme s mafií a mafie měla 
podezření, že jsme o Luigiho činech 
celou dobu věděli. Museli jsme si vybrat. 
Buď policie nebo mafie. Na rozhodnutí 
jsme se vůbec nemohli shodnout, a proto 
nám nezbylo nic jiného, než se pokusit 

hrát na obě strany. To se však nemohlo 
dař it do nekonečna. Jakmile policie 
a mafie zjistily, že jsme jim lhali, museli 
jsme město rychle opustit, protože oba 
“spolky” nám šly po krku.

Do San Francisca jsme odjížděli s tím, 
že si chceme „namastit kapsy”. Vše se 
ale rychle zvrhlo, a my jsme byli rádi, 
že opouštíme město „celí”. Cesta do 
Ameriky nám sice nevydělala peníze, 
ale získali jsme něco cennějšího. Od 
toho dne víme, že si s mafiány nemáme 
raději nic začínat, že lhát se rozhodně 
nevyplácí, ale hlavně, že máme doma 
po příjezdu do Mutěnic co vyprávět naší 
rodině a známým.

Jsme moc rádi, že jsme tuto zkušenost 
mohli prožít na vlastní kůži spolu 
s táborníky, ale do San Francisca se 
nejspíš znovu jen tak nevrátíme. I přes 
veškeré nástrahy a překážky, které si 
pro nás Amerika připravila, jako byly 
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Ženský sbor Počemnice z Mutěnic
V Mutěnicích vznikl nový ženský sbor.
S myšlenkou založit ženský sbor si 

několik žen nezávisle na sobě pohrávalo 
už nějaký čas. A když se pak sejde víc 
lidí s jedním nápadem, tak to pak jde 
rychle a s chutí. Takže po zjištění, že 
po ženském sboru nás touží víc, se daly 

věci do pohybu a v březnu proběhla 
pr vní zkouška. Sešlo se nás deset 
a velmi rychle jsme zjistily, že tato parta 
nás opravdu baví. Postupně se přidaly 
další a než došlo na první vystoupení, 
tak se počet ustálil na čtrnácti. 

Původní myšlenka byla, že bychom 

nepřetržité deště, doufáme, že jste si, 
děti, tábor užily. Moc rádi jsme s vámi 
strávili část prázdnin. Jsme rádi, že jste 
se na dva týdny staly členy naší rodiny, 
děkujeme vám za zážitky a strávený 
společný čas. Doufáme, že se za rok 
uvidíme znovu u dalšího dobrodružství.

T í m t o  b y c h o m  z á r o v e ň  c h t ě l i 
poděkovat rodičům, kteří v nás vkládají 
důvěru, a své děti na tábor s námi 
posílají. Poděkování patří také všem, 

kteří se na organizaci tábora podíleli, 
a to vedoucím, paním kuchařkám, ale 
i těm, kteří na táboře sice nebyli, ale 
i tak na přípravu tábora dohlíželi. Velké 
díky patří také sponzorům spolku, bez 
kterých by tábor mohl proběhnout jen 
stěží. Ještě jednou děkujeme a na další 
SAM akci AHOOJ! 

vedoucí 
SAM Mutěnice
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Naše vinohradinctví a vinařství

Léto a víno v Mutěnicích
Spolek vinařů Búdy Mutěnice je aktivní 

i v letních, sluncem zalitých měsících.  
V červenci a srpnu nabízel ochutnávku 
vín pod názvem „Okoštujte u vinařa“. 
Ochutnávka byla cílená na návštěvníky 
ubytované v Mutěnicích nebo projíždějící 
přes naše Búdy. Letos se poprvé konala 
v domku spolku (bývalý bufet) a po 
týdnu se zde střídali vždy dva vinaři. Je 
to nový koncept, zdá se do budoucna 
perspektivní.

Ve dnech 18. a 19. srpna spolek 
zorganizoval druhý ročník vinařské 
akce nazvané Letní vinné Mutěnice. 
Záměrem tohoto podniku je propagování 
mutěnických vín ve spojení s dobrým 
jídlem a zajímavými nápoji a nemůže 

chybět ani spojení s hudbou.
Zahájení se konalo v pátek v amfiteátru. 

Byla připravena ochutnávka sedmdesáti 
vzorků vín vinařů spolku Búdy. K poslechu 
a tanci hrála cimbálová muzika Mládí 
z  Čejče.  By la to taková předehr a 
k sobotnímu hlavnímu programu akce 
Letní vinné Mutěnice. Jako hosté byly 
přizvány i malé pivovary Křikloun a Mazák. 
O dobré jídlo se postaraly pojízdné stánky 
se svou nabídkou. Pro příští ročníky, 
které se budou konat, by bylo stylové, 
kdyby se př ihlásili i místní prodejci 
a výrobci k účasti a prezentaci svého zboží 
a produktů.

V sobotu se začínalo v 11,00 hodin. 
Účastníci měli možnost projít se mezi 

pr vní vystoupení mohly naplánovat 
na Vánoce, děvčata ale zpívala od 
začátku tak dobře, že jsme se nakonec 
rozhodly vystoupit už na Mutěnském 
vinobraní. Pilně jsme nacvičovaly, 
mezit ím jsme se stihly zapojit do 
mutěnského Gulášfestu. 

Nejvíce pozor nosti  asi vzbudila 
naše výzva o pomoc při hledání názvu 
pro náš sbor. My jsme měly nápadů 
asi 40, ale žádný nebyl ten prav ý. 
Z facebookové diskuze v yplynulo 
dalších 150 názvů. Z toho všeho jsme 
vybíraly a nakonec zvítězil název možná 
přek vapiv ý, pro nás ale rozver ný, 
veselý, trošku provokativní. Inspirací 
pro název se stalo úsloví: „Po čem nic, 
z Mutěnic“ a my jsme rozhodly mu dát 

nový, pozitivní obsah. Název vymyslela 
Radka Tesaříková a zní Počemnice. 

První vystoupení máme tedy za sebou. 
I díky dobrému rumu darovanému 
Mužáky těsně před vystoupením jsme 
ani nebyly moc nervózní a vystoupení 
jsme si užily. Teď nás čekají další úkoly: 
rozší ř it reper toár, založit of iciální 
spolek, pořídit kroje… 

Moc děkujeme za dosavadní podporu 
a povzbuzení do naší činnosti a těšíme 
se na další zapojení do dění v obci 
a vystoupení nejen v Mutěnicích.

Za ženský sbor Počemnice z Mutěnic
Blanka Přidalová
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mutěnickými búdami, navštívit devět 
vinařství členů spolku Búdy.  Protože je 
to akce co do počtu účastníků ideální 
k poznání návštěvníka s vinařem, je  
možné si více o vínech pohovořit, případně 
navázat nové, ve vinařství tak tradiční, 
osobní kontakty.

V odpoledních hodinách začal i hudební 
program na pódiu v amfiteátru. Velmi 
zdařilé bylo vystoupení písničkáře Pavla 
Vintrlíka z Velkých Němčic. Ovládá kytaru 

a harmoniku. Svými písněmi navodil 
odlehčenou atmosféru a přítomní diváci 
se dobře bavili. Večer se konala taneční 
zábava - Vinařská noc. K tanci hrála kapela 
Brixen Band. Svým repertoárem strhla 
účastníky večera k tanci a naprosto skvělé 
atmosféře.

Další aktivitou členů spolku Búdy 
Mutěnice bylo zřízení degustační zóny při 
Mutěnském vinobraní (dřívější Mutěnické 
vinařské dny) v sobotu 2. září. Sedm 
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Noc pod Mutěnsků horů

Letos proběhl již osmý ročník Noci pod 
Mutěnsků horů. Tento rok se zapojilo 
se svými víny tř ináct vinařů spolku 
Mutěnská hora, návštěvníci se mohli 
setkat přímo s vinařem a dozvědět 
se tak podrobněji o jeho práci a lásce 
k vínu. Akce byla doprovázena horkým 
slunečným počasím, a tak vše přímo 
pobízelo ke sklence dobře vychlazeného 
vína. Návštěvou nás poctila bezmála 
pětistovka hostů. O hudební stránku se 
postarala cimbálová muzika Slovácko 
mladší, kterou po 9 hodině vystřídala 
kapela Kanci paní nadlesní, na své 
si tak př išli všichni návštěvníci. Se 
spolkem pro vás chystáme na příští 
sezónu novou vinařskou akci, o které 
se v čas dozvíte na našich sociálních 
sítích. Těšíme se na Vás a děkujeme za 
vaši podporu. 

Předseda spolku 
Ing. Roman Šmíd

vinařů spolku otevřelo společný stánek 
s nabídkou vlastních vín a burčáku. Je 
to tradiční podpora tohoto sobotního 
programu.

V neděli 3. září se konala v amfiteátru 
tradiční mše svatá za mutěnické vinaře, 
jejich rodiny a celou farnost. Je velkou ctí, 
že spolek Búdy pravidelně zajišťuje hladký 
a důstojný průběh této bohoslužby. Letos 
byla tato mše svatá o to slavnostnější, 
protože ji sloužil nastupující farář P. Jiří 
Jeniš. Po mši svaté bylo pro účastníky 

i kolemjdoucí připraveno malé občerstvení.
Vážení kolegové vinaři, přátelé. Začíná 

nejdůležitější fáze snažení se každého 
vinaře - vinobraní. V době, kdy budeme 
číst tento zpravodaj, již bude asi v plném 
proudu. Spolek Búdy přeje všem dobrou 
a kvalitní sklizeň, k tomu příhodné počasí 
a hodně dobrá vína ročníku 2023.

Za spolek Búdy Mutěnice
Vladimír Trávník
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Již třetím rokem se proti sobě postavila 
vinařství Holešinský a Šmíd winery. 
A opět to stálo za to! Vinařství představila 
svá nejlepší vína návštěvníkům a ti pak 
rozhodli o vítězi. Letošní duel vyhrálo Šmíd 
winery a snížilo tak celkové skóre na 2:1. 
Akce však nebyla jenom pro milovníky 
vína a na své si přišli i pivaři. Ochutnat 
mohli piva z minipivovarů Mazák, Dubňák 
a Slovácký pivovar. O to, aby návštěvníci 
nebyli o hladu, se postaral svou asijskou 
kuchyní food truck Little Saigon. Atmosféru 
krásného podvečera zpestřila vystoupení 
kytaristy La Erik a Cimbálové muziky Dur. 
Večer duelu byl završen soutěžemi o vína 
vinařů. Akci se snažíme každým rokem 
posunout dál a vymyslet něco nového, 
těšíme se na Vás příští rok. 

Ing. Roman Šmíd 

Duel vinařů
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Sport

Fotbal
Konec léta je vždy ve znamení začátku 

nového soutěžní ročníku. Nejinak je 
tomu i letos. Naše celky si zatím vedou 
velmi slušně a snad tomu tak bude 
i nadále.

Mladší a starší př ípravky  hrají 
znovu okresní soutěže a do uzávěrky 
zpravodaje zvládly odehrát už utkání. 
Starší přípravka zatím na vítězství 
čeká, mladší přípravka dokázala 2x 
zvítězit. Není to ale to nejdůležitější. 
Potěšitelné je hlavně, že už od léta kluci 
a holky trénují a tréninků se zúčastňuje 
dostatečný počet dětí. V mladší přípravce 
aktuálně i přes 20 dětí! Pozitivně se na 
tom určitě projevil i jarní nábor dětí, který 
jsme uspořádali s Grassroots trenérem 
mládeže Tomášem Synkem, a kterého 

se zúčastnil i náš rodák, aktuálně hráč 
1. FC Slovácko Michal Trávník. Pomalu 
se opět rozbíhá i fotbalová školička, 
kde se mohou vyřádit děti od 4 do 6 let. 
Děti se mohou těšit na novou trenérku 
i trenéry. Všechny informace najdete na 
facebooku „FK Mutěnice ŠKOLIČKA“. 
Samozřejmě rádi uvítáme nové hráče, 
hráčky a další trenéry, či trenérky. 

Mladší žáci letos opět po roční pauze 
vytvořili 2 mužstva, která hrají dvě 
samostatné soutěže. V této kategorii 
máme cca 25 dětí a snažíme se, aby 
všichni kluci dostali dostatečný prostor 
ve hře. Kluci ale 2x týdně trénují spolu, 
a navíc si mohou i vypomáhat v zápasech, 
což je velkou výhodou. Lepší výsledky 
logicky má mužstvo složené ze starších 



Podzimní zpravodaj       45

kluků (pomyslné „A“), ale to ani u těchto 
dětí není nejdůležitější. 

Starš í  žác i  hrají druhou sezónu 
v okresním přeboru. Jelikož až na 
jednoho hráče, který odešel do dorostu, 
se kádr nezměnil, a navíc se doplnil 
o tř i kluky z Čejče a Hovoran, měli 
by kluci bojovat o postup do krajské 
soutěže. Tři úvodní utkání, která kluci 
suverénně ovládli, to jednoznačně 
potvrdila. Samozřejmě pro Mutěnice 
je dobře, že letos žáci a dorost fungují 
pod hlavičkou „Mutěnice/Dubňany“, 
ale jinak hlavně mužstvo starších žáků 
příliš „mutěnické“ není. V kádru jsou 
totiž aktuálně pouze 4 kluci z Mutěnic, 
když trojici statečných doplnil Broňa 
Trávníček, který vyšel z mladších žáků.

Dorost zažil snový vstup do soutěže, 
když všech 5 úvodních zápasů vyhrál 
a pyšní se skóre 40:0. Na slavení je 

to ale málo. Dorostenci sice mají ve 
svém kádru řadu šikovných kluků, 
ale bohužel jejich soutěž je značně 
nevyrovnaná, a tak nelze jejich výsledky 
přeceňovat. Měřítkem bude, kolik kluků 
se zapojí do mužů a završí tak výchovu 
od nejnižších kategorií. Bohužel se nám 
to v posledních letech moc nedaří a jen 
s nostalgií vzpomínáme na kluky ročníku 
1992 a 1993, z nichž Radim Holešinský, 
Marcel Čepil a Luba Kupčík dodnes patří 
mezi opory našeho áčka. Hodně slibné 
ročníky 2001 a 2002, které vyhrávaly 
své soutěže v žákovské i dorostenecké 
kategorii a kvůli jejich rozvoji jsme 
postoupili do krajského přeboru dorostu, 
naše očekávání rozhodně nenaplnily. 
Po odchodu Franty Lamáčka do Šardic 
nám zůstal poslední mohykán Marek 
Mokruša. A to je určitě mnohem méně, 
než jsme si od nich slibovali.
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Mladší žáci
Vážení sportovní příznivci, 
jménem našeho oddílu mladších žáků 

bych vás rád seznámil s nadcházející 
sezónou. Dlouhodobě se většina klubů 
v našem okrese potýká s nedostatkem 
mládeže. Z těchto důvodů dochází 
ke spojování některých obcí a měst. 
Stejně tomu tak je u nás v Mutěnicích. 

I když bychom pro letošní sezónu 
dokázali postavit tým mladších žáků 
pouze s domácích hráčů, protože máme 
relativně silný ročník 2012, pokračujeme 
v zaběhnuté spolupráci se sousedním 
fotbalovým klubem z Dubňan. Vzhledem 
k relativně vysokému počtu hráčů jsme 
přihlásili do soutěže mladších žáků dva 

A-mužst vo  pod vedením trenéra 
Libora Snopka a asistenta Jary Munzara 
vs toupi lo  do nové se zóny velmi 
dobře, když jsme krátce dokonce po 
domácí v ýhře nad Lednicí a faktu, 
že jsme hráli už v pátek, vévodili 
tabulce krajského přeboru! Bohužel 
prohra v Bosonohách a hlavně smolný 
domácí debakl s Ratíškovicemi (1:5!) 
nás znovu uvrhl do spodní poloviny 
tabulky. Remíza v Ráječku a postup do 
čtvrtfinále krajského poháru nám zase 
trochu vrátily úsměv na tvář, ale každý 
získaný bod v krajském přeboru je 
cenný, protože soutěž má svou kvalitu 
a hlavně je velmi vyrovnaná. V létě nás 
kromě již zmíněného Lamáčka opustil 
i Martin Maňák, který bydlí v Lipově 
a zvolil svému domovu bližší destinaci 
v Hroznové Lhotě. Po zahájení přípravy 
oslovil ambiciózní divizní Lanžhot ještě 
Richarda Svobodu. Po celkem náročných 
jednáních, jsme se jej nakonec rozhodli 
uvolnit a nebránit mu tak v dalším 
fotbalovém rozvoji. Zatím se mu daří, 
tak mu přejeme, ať je tomu tak i nadále. 
K nám naopak přišel v létě z dorostu 
Hodonína stoper Tomáš Jungwirth a po 
2. kole rovněž z Hodonína Václav Raisigl, 

který už u nás před dvěma lety působil. 
Věřím, že se výkony áčka stabilizují 
a budou nám všem dělat radost.

Závěr
Přejeme všem mutěnickým občanům 

krásný a slunečný podzim a jen krásné 
a veselé zážitky. A třeba je zažijete 
i v našem krásném fotbalovém areálu 
Pod Búdama!

Petr Blaha
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týmy. Jeden tým je sestaven převážně 
staršími hráči ročníku 2011, který je 
vedený jako A (Mutěnice/Dubňany) 
a druhý tým je sestaven převážně z hráčů, 
kteří opustili před prázdninami naši 
starší přípravku. Jedná se o ročníky 2012. 
Tento tým je vedený jako B (Dubňany/
Mutěnice), i když je tvořený z velké části 
právě z mladých mutěnských fotbalistů. 
Myslíme si, že pro tyto hráče to bude 
nejlepší průprava pro jejich další vývoj. 
Přechod na velké hřiště s daleko vyšším 
počtem hráčů, hraní na ofsajd je pro 
nově příchozí velkým skokem. Pro rodiče 
a trenéry je komplikované uspořádat si 
svůj čas na tréninky, protože trénujeme 
jak v Mutěnicích, tak v Dubňanech. Každé 
pondělí probíhá v Mutěnicích trénink 
skupiny B, ve středu pak opět v Mutěnicích 
společný trénink skupiny A+B a ve čtvrtek 
v Dubňanech společný trénink skupiny 
A+B. Mistrovská utkání hraje každá 
skupina dle rozpisů zvlášť. Pokud vydrží 
dobrá účast na trénincích a hráči budou 

postupovat do vyšších žákovských 
skupin, věřím, že se v Mutěnicích objeví 
několik dobr ých hráčů, kteří budou 
připraveni nastoupit do našeho áčka. 
Největší poděkování patří především 
rodičům, kteří hráče vozí na tréninky 
a mistrovská utkání. V současné době 
máme za sebou dvě utkání. První jsme 
prohráli s vedoucím týmem tabulky 
Ježov/Žádovice na domácím hřišti. Ve 
vyrovnaném zápase jsme inkasovali první 
branku a prohráli nakonec 0:2. Ve druhém 
zápase jsme na hřišti v Těmicích obdrželi 
dvě rychlé branky v úvodu utkání. Tento 
nepříznivý stav jsme dokázali obrátit 
a nakonec zvítězit se skórem 3:5.

Závěrem bych chtěl všem hráčům FK 
Mutěnice popřát pevné zdraví a hodně 
sportovních úspěchů v nadcházející 
sezóně.

za tým trenérů 
Marek Ištvánek a Hynek Vaculovič
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15. 06. 2023 Stanislav Sládek   70 let
19. 06. 2023 Dana Holomková 45 let
22. 06. 2023 František Čepil  63 let
25. 06. 2023 Jiřina Hanáková  69 let
07. 07. 2023 Štěpánka Brablcová 87 let 
16. 07. 2023 Jaroslav Vybíral  nedožitých 63 let
03. 08. 2023 Vladimír Kmenta  70 let

Úmrtí

Marta Balgová, matrikářka

Společenská kronika

15. 06. 2023 Emma Štěpánková
23. 06. 2023 Theo Smejkal
11. 07. 2023 Radek Skočík

Narození

24. 06. 2023 Filip Gregor, Holíč, Slovensko
  Denisa Pavelková, Nedělní

15. 07. 2023 Rostislav Konečný, Hodonínská
  Jana Balaštíková, Hodonínská

15. 07. 2023 Robin Antoš, Šardice
  Lucie Svobodová, Tržní

02. 09. 2023 Pavel Daněk, Hrušovany u Brna
  Viktorie Ingrová, Masarykova

Sňatky

04. 08. 2023 Jasmína Čepilová
07. 08. 2023 Ondřej Homola
15. 08. 2023 Mia Benešovská

Blahopřání:
Všem občanům, kteří v měsících září – listopadu oslavili a oslaví významné 
životní jubileum gratulujeme a přejeme do dalších let pevné zdraví, štěstí, 

pohodu a mnoho spokojenosti.
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DFS a DCM Špačci a Hrozének
Mutěnské vinobraní

Fleret
Mutěnské vinobraní

Argema
Mutěnské vinobraní
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